
فرمانده کل انتظامی کشور با بیان اینکه خودروی سمند 
جوابگوی انجام ماموریت های فراجا در مناطق عملیاتی 
نیست، اظهار داشت: امیدواریم با اختصاص بودجه به 
انتظامی کشور بتوانیم خودروهای متناسب با مناطق 
عملیاتی بکارگیری و از بروز خسارت های جبران ناپذیر 
جلوگیری کنیم. به گزارش ایســنا، سردار احمدرضا 
رادان در نشست فصلی فرماندهان، معاونین و روسای 
فراجا که با حضور وزیر کشور برگزار شد، اظهار کرد: در 
ابتدا برحسب وظیفه به دوست و یار دیرین خود، وزیر 
محترم کشور و جانشین فرمانده کل قوا در امور فراجا 
خوش آمد دارم و از این منظر که شخص وزیر، آشنایی 
کامل با ماموریت های انتظامی دارند بسیار خوشحال و 
خرسندم. وی افزود: برخود وظیفه می دانم که شهادت 
"سیدحســن نصرالله" را به همه شما تسلیت بگویم و 

امیدوارم همه ما بتوانیم راه شهدا را ادامه دهیم و عاقبت 
ما ختم به شهادت باشد. ســردار رادان در ادامه بابیان 
اینکه فراجا در طول سال، ۸۵ مناسبت تقویمی امنیتی و 
مناسبتی دارد، اظهار داشت: این موارد به غیر از وظایف 
جاری و شگفتانه هایی است که ممکن است در طول 

سال برای مجموعه فراجا به وجود آید.
ســردار رادان خاطرنشــان کرد: امروز در هیچ مکان 
ورزشی بدون حضور پلیس، مسئولان برگزاری اجازه 
برگزاری مسابقات را نمی دهند و از ابتدای سال تاکنون 
بالای ۲۰۰ مسابقه فوتبال با حضور کارکنان انتظامی 

برگزار شده است.
وی به دیگر ماموریت های پلیس در طول سال اشاره 
و خاطرنشان کرد: یکی از ماموریت هایی که توانستیم 
به لطف خدا و همت همــکاران و عنایــت اباعبدالله 

الحسین)ع( به نحو مطلوب انجام دهیم ماموریت اربعین 
حسینی بود. وی با بیا اینکه کارکنان انتظامی با عشق 
و ارادت به امام حسین)ع( در ماموریت اربعین حاضر 
شدند، اضافه کرد: با رایزنی های انجام شده با وزیر کشور 
عراق و دیپلماسی فعال فرامرزی که بسیار اثرگذار بود، 

توانستیم این ماموریت را به نحو احسن انجام دهیم.
ســردار رادان به راه اندازی قرارگاه مقابله با ســرقت 
اشاره کرد و اظهار داشــت: با همتی که سردار "نوری 
نژاد" رئیس قرارگاه مبارزه با سرقت با همکاری سردار 
"قنبری" رئیس پلیس آگاهی فراجا در این قرارگاه انجام 
دادند، شاهد کاهش ۲۰ درصدی سرقت بوده ایم و این 
در حالیست که قبل از راه اندازی این قرارگاه ۱۹ درصد 
افزایش وقوع داشته ایم و در تلاشیم امسال کاهش ۲۵ 

تا ۳۰ درصدی وقوع سرقت را داشته باشیم.

وزیر بهداشت،درمان و آموزش پزشکی با تاکید 
بر ماموریــت وزارت بهداشــت در بحث جوانی 
جمعیت، گفت: اگرچه از زمــان ورود به موضوع 
جوانی جمعیت گذشــته و دیر شــده؛ اما اگر به 
جوانی جمعیت توجه نشود، جمعیت کشور طی 
۴۰ سال آینده به ۴۲ میلیون نفر می رسد که اغلب 

آن سالمند هستند.
به گزارش ایسنا، دکتر محمدرضا ظفرقندی در 
آیین معارفه معاون بهداشت وزارت بهداشت که 
۱۰ مهرماه برگزار شد، اظهار کرد: حوزه بهداشت 
کشور سبب سربلندی جمهوری اسلامی در دنیا 
شده است. شبکه بهداشــتی که در تمام شهرها 
و روستاهای کشــور ایجاد شده، حاصل زحمات 
تلاش افرادی است که طی سال های گذشته در 
حوزه بهداشــت فعالیت کرده اند. دکتر مرندی، 
اولین معاون بهداشــت وزارت بهداشت بودند و 
پیش از دکتر رئیســی، دکتر فرشیدی به عنوان 
معاون بهداشت خدمت رســانی می کردند. وی 
ادامه داد: تمام افراد حاضر در شــبکه بهداشت 
کشور از بهورزان تا ســایرین در موفقیت شبکه 

بهداشتی کشور نقش آفرینی کرده اند.
وزیر بهداشــت بــا بیــان اینکه شــاخص های 
متعددی در زمینه بهداشت تعریف شده،افزود: 
شــاخص هایی مانند کاهش مرگ ومیر مادران و 
نوزادان، کاهش مرگ ومیر مادران در حین زایمان 
و گسترش شبکه بهداشــتی جزو شاخص هایی 
هســتند که ســبب موفقیت شــبکه بهداشتی 

می شوند.
وی بــا بیــان اینکــه ماموریت هایی عــلاوه بر 
ماموریت های همیشــگی به وزارت بهداشــت 
محول شــده، توضیح داد: یکی از ماموریت هایی 
که به وزارت بهداشت محول شده، موضوع جوانی 

جمعیت است. قانون »جوانی جمعیت و حمایت 
از خانواده«، ۷۳ ماده دارد کــه از این تعداد، ۳۰ 
ماده به وزارت بهداشــت مربوط نمی شود. تمام 
دستگاه ها می بایست به موضوع جوانی جمعیت 

ورود کنند.
وزیر بهداشــت درباره اهمیت توجه به موضوع 
جوانی جمعیــت گفت: اگرچه از زمــان ورود به 
موضوع جوانی جمعیت گذشته و دیر شده است و 
اگر به جوانی جمعیت توجه نشود، جمعیت کشور 
طی ۴۰ ســال آینده به ۴۲ میلیون نفر می رسد 
که اغلب آن سالمند هســتند. ظفرقندی با بیان 
اینکه ریاست شورای ســالمندی کشور بر عهده 
رئیس جمهور اســت، افزود: ریاســت جمهوری 
می بایســت با تعمیــم قوانین به اجــرای بهتر 
قانــون جوانی جمعیــت و حمایــت از خانواده 
کمک کند. مجلــس و ســازمان برنامه وبودجه 
 با تامیــن بودجه بــه موضوع جوانــی جمعیت 

کمک کنند.
وزیر بهداشــت درباره ماموریت ویژه محوله دوم 
وزارت بهداشــت گفت: برنامه پزشک خانواده و 
نظام ارجاع از دیگر ماموریت هایی اســت که به 
وزارت بهداشت محول شده است. برنامه پزشکی 
خانواده و نظــام ارجاع از مســئولیت های ملی 
وزارت بهداشت است که در قالب ۴ برنامه ۵ ساله 
مشخص و اجرا شده است. اگرچه برنامه پزشک 
خانواده و نظام ارجاع اجرا شده اما نتایج مطلوبی 

حاصل نشده است.
وی با بیان اینکه برنامه پزشــک خانواده و نظام 
ارجاع در برنامه هفتم توســعه آمده است، گفت: 
متاسفانه بودجه ای در ســال جاری برای برنامه 
پزشــکی خانواده و نظام ارجــاع درنظر گرفته 
نشده است اما می بایســت بودجه ای برای برنامه 

نظام ارجاع و پزشکی در سال آینده در نظر گرفت.
ظفرقندی با اشــاره به ضرورت توجه به مسائل 
اقتصادی پزشکان حاضر در طرح پزشکی خانواده 
گفت: کسب رضایت پزشکانی که در برنامه نظام 
ســلامت خانواده حضور دارند از اهمیت فراوانی 
برخوردار اســت و برای کســب رضایت آنها به 

بودجه نیاز داریم.
وی با بیان اینکه شــبکه بهداشــتی کشور باید 
تقویت و نوسازی شــود، گفت: می بایست شبکه 
بهداشتی کشور را از ابتدا تا انتها بازسازی کنیم. 
با توجه به اینکه موضوع پزشکی خانواده و نظام 
ارجاع یک بحث ملی اســت، رئیــس جمهور و 

مجلس باید در این زمینه برنامه ریزی کنند.
وزیر بهداشت با بیان اینکه برخورداری از ساختار 
منسجم از اهمیت فراوانی برخوردار است، گفت: 
تا زمانی که ساختار منســجمی نداشته باشیم، 
تمام اعتبار در اختیار خود را از دســت می دهیم. 
۳ مولفه »نیروی انسانی«، »اقتصاد« و »ساختار« 
را می بایست به یکدیگر متصل کنیم، اختلال در 
هر کدام یک از این مؤلفه ها می تواند شاخص های 

دیگر را تحت تاثیر قراردهد.
وی با بیان اینکه می بایســت با عشــق به مردم 
خدمت کنیم، گفت: مــردم در مناطق محروم با 
مشکل مواجه هســتند. توجه به مشکلات مردم 
نباید به حوزه بهداشت محدود شود؛ می بایست 
تمام مشکلات در کانون توجه قرارگیرد. خدمت 
به مردم باید با عشق باشــد و نباید خدمت فقط 
به عنــوان یــک دوره مدیریتی درنظــر گرفته 
شــود. ظفرقندی گفت: معلمی نیز باید با عشق 
باشــد؛ یک معلم نبایــد فقط به پایان ســاعت 
کلاس بیاندیشــد بلکه باید با عشــق به حرف 

دانش آموزانش گوش فرا دهد.
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سرمقاله
رفع فضای ناامیدی

 از اقتصاد

هر چه ارتباط با کشورهای 
همســایه و دیگر کشورها 
 توســعه یابــد، فضــای 
ســرمایه گذاری در کشور 
فراهم و اقتصاد به مردم سپرده شود، تولید رشد 
و تورم کنترل خواهد شد. برای مهار تورم در کشور 
لازم است که میزان نقدینگی کنترل شود و میزان 
نقدینگی با تورم موجود نسبت یک به یک دارند. 
به هر شــکل ممکن و با هر ابزاری که لازم است 
باید تورم را در اقتصاد کشور کنترل کرد و اقتصاد 
کشور را از وابستگی به نقدینگی نجات داد و دولت 
بودجه های جاری خود را کاهش دهد. برای مهار 

تورم باید سرمایه...

  علی قنبری، اقتصاددان
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چهار میلیارد تراکنش در 
مرکز ملی تبادل اطلاعات

اصلاحات نرخ  ارز بر اساس شاخص های اقتصادی انجام شد

کاهش تورم نقطه به نقطه تولیدکننده 
صفحه3

صفحه۲

تنظیم  بازار  با  واردات  خودروهای  کارکرده 
مرکز   پژوهش های   مجلس   خبر   داد:

تعداد تراکنش ها در مرکز ملی تبادل اطلاعات که از 
سال ۱۳۹۵ در دستور کار سازمان فناوری اطلاعات 
ایران قرار گرفت، در کل سال ۱۴۰۲ به حدود ۸.۶ 
میلیارد و در شش ماه نخست سال جاری به بیش 
از چهار میلیارد رسیده اســت. به گزارش ایسنا، در 
شهرنشینی امروزی، به کارگیری فناوری اطلاعات 
در بخش هــای مختلف برای افزایــش بهره وری و 
ارتقای سطح خدمات رسانی یک امر ضروری بوده 
و مهمترین نتیجــه آن افزایش رضایــت مردم به 
شــرط پیاده ســازی دولت الکترونیکی به صورت 
صحیح، خواهد بود. به اعتقاد کارشناسان استفاده 
از ارتباطات و فناوری اطلاعات جهت بهبود کارایی 
و اثر بخشی، شــفافیت اطلاعات و مقایسه پذیری 
مبادلات اطلاعاتی و پولی در درون دولت، بین دولت 
و سازمان های تابعه آن، بین دولت و شهروندان و بین 
دولت و بخش خصوصی، دولت الکترونیک اطلاق 
می شود و به دلیل اهمیت آن توسعه و اجرای دولت 
الکترونیک یکی از اولویت های اصلی دســتور کار 
کشورهای مختلف قرار گرفته است. با وجود آنکه 
فناوری های دولت الکترونیــک می توانند زندگی 
۸۰ درصد از جمعیت جهان در کشورهای در حال 
توسعه را بهبود بخشند، اما کشورهایی هستند که 
از پیشگامان دولت الکترونیک محسوب می شوند و 
دستاورهای اولیه را به دست آورده اند. بنابراین کاهش 
هزینه های دولت، صرفه جویی در وقت و انرژی )۶۰ 
درصد(، کاهش فساد اداری، ارائه خدمات پر سرعت 
به مردم و افزایش اشتغال به دلیل ارائه خدمات دولتی 
توسط بخش خصوصی برخی از مهم ترین فوایدی 
است که برای دولت الکترونیک نام برده شده است؛ در 
همین رابطه ایجاد مرکز ملی تبادل اطلاعات یکی از 
نتایج تلاش ایران طی سال های گذشته برای پیشبرد 
دولت الکترونیک محسوب می شود.  یکپارچه سازی 
اطلاعات و خدمات در راســتای تحقق نسل جدید 

توسعه دولت الکترونیک ...

آگهی تجدید مزایده عمومی اجاره فروشگاه شهرآرا به شماره 04 /1403/ات 
نوبت اول 

شرکت پشتیبانی امور دام استان تهران در نظر دارد اجاره فروشگاه شهرآرا  را از طریق تجدید مزایده عمومی و با جزئیات مندرج در اسناد مزایده، با 
بهره گیری از سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )Setadiran.ir( و با شماره مزایده ۵۰۰۳۰۰۱۰۱۴۰۰۰۰۱۶ به صورت الکترونیکی واگذار نماید.

زمان انتشار در سایت : ۱۴۰۳/۰۷/۱۱ ساعت :۱۰/۰۰        
 مهلت دریافت اسناد مزایده: روز  پنجشنبه ۱۴۰۳/۰۷/۱۹ تا ساعت :۱۹/۰۰

آخرین مهلت ارسال پیشنهاد قیمت: روز دوشنبه ۱۴۰۳/۰۷/۳۰ تا ساعت :۱۹/۰۰
زمان بازگشایی: روز سه شنبه تاریخ ۱۴۰۳/۰۸/۰۱ ساعت ۱۰/۰۰       زمان اعلام به برنده: تاریخ ۱۴۰۳/۰۸/۰۱ ساعت ۱۰/۰۵

۱- نوع ومبلغ تضمین شرکت در مزایده : فیش واریزی وجه نقد به حساب شــبا   IR۹۰۰۱۰۰۰۰۴۰۰۱۰۳۹۸۰۶۳۷۰۵۶۴ بانک مرکزی بنام 
پشتیبانی امور دام کشور با شناسه ۳۰ رقمی ) ۹۵۲۲۰۳۹۷۴۱۰۰۰۰۰۰۰۰۰۰۰۰۰۰۰۰۰۰۰۴( و یا ضمانت نامه بانکی از تمامی بانک ها )به استثناء 

بانک سرمایه ،بانک دی ،بانک شهر،بانک تجارت و بانک ایران زمین ( به نام مزایده گر .
۲- قیمت پایه کارشناسی ماهیانه:  مبلغ به عدد) ۱.۵۰۰.۰۰۰.۰۰۰ریال( به حروف یک میلیارد و پانصد میلیون ریال

۳- مبلغ تضمین شرکت در مزایده : ) ۱.۰۰۰.۰۰۰.۰۰۰ ریال  ( به حروف یک میلیارد ریال
۴- خرید اسناد: مزایده گران درصورت تمایل به شــرکت در مزایده میتوانند پس از واریز مبلغ ۵۰۰.۰۰۰ پانصد هزار ریال)غیر قابل استرداد( به شماره 
حساب ۴۰۰۱۰۳۹۸۰۰۴۰۰۶۰۸۷ )بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران شعبه مرکزی( و شناسه واریز ۳۸۵۰۳۹۸۷۴۲۰۳۹۰۰۸۰۰۰۰۰۰۰۰۰۰۰۰۴۲ 
در تاریخ مهلت خرید اسناد به ســامانه تدارکات الکترونیکی دولت ، به آدرس اینترنتی www.setadiran.ir مراجعه واسناد مزایده را ازطریق سامانه 

مزبور دریافت نمایند.
ضمناً رعایت موارد ذیل الزامی است:

۱- برگزاری مزایده صرفاً از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت می باشد و کلیه مراحل فرایند مزایده شامل خرید و دریافت اسناد مزایده )درصورت 
وجود هزینه مربوطه(،پرداخت تضمین شرکت در مزایده )ودیعه(، ارسال پیشنهاد قیمت و اسنادمربوط به پاکت ب)اسناد و مدارک مربوط به مزایده 

گران( و اطلاع از وضعیت برنده بودن مزایده گران محترم از این طریق امکان پذیر میباشد. 
۲- علاقمندان به شرکت در مزایده میبایست جهت ثبت نام و دریافت گواهی الکترونیکی )توکن( با شماره مرکز پشتیبانی و راهبری سامانه: ۱۴۵۶-

۰۲۱ تماس حاصل نمایند.
۳- شرکت در مزایده به منزله قبول اسناد و شرایط مزایده از سوی مزایده گزار می باشد .

۴- اطلاعات تماس دستگاه مزایده  گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مزایده وارائه پاکت الف
۵- نشانی : میدان ونک –خیابان ملاصدرا –خیابان خوارزمی پلاک ۱۰ و۱۲کد پستی : ۱۴۳۵۹۳۳۱۵۱ تلفن۸۸۲۱۶۹۶۱- داخلی ۱۴۵

۶- نکته: مدت اعتبار ضمانتنامه شرکت در فرآیند ارجاع می بایست از تاریخ انتشار اولین نوبت آگهی مناقصه در روزنامه دارای حداقل سه ماه اعتبار 
بوده و با هزینه مزایده گر قابل تمدید باشد .

شناسه آگهی ۱۷۹۷۸۵۷ 
م الف ۲۳۷۵                     

روابط عمومی اداره کل پشتیبانی امور دام استان تهران 

فراخوان مناقصه عمومی همراه ارزیابی کیفی
نوبت اول

شرکت پالایش نفت آبادان در نظر دارد مناقصه های مشروحه ذیل را از طریق سامانه تدارکات الکترونیک دولت برگزار نماید، کلیه 
مراحل برگزاری تشریفات مناقصه از دریافت اسناد ارزیابی کیفی و ســایر مراحل بعدی مناقصه از طریق درگاه سامانه تدارکات 

الکترونیکی دولت به آدرس WWW.SETADIRAN.IR انجام خواهد شد. 

شــماره مناقصه در ردیف
دستگاه مناقصه گزار

شــماره مناقصه در سامانه 
ستاد

محــل موضوع
اجرا

مبلغ تضمین شرکت درمبلغ برآورد پایه به ریالمدت
مناقصه به ریال

برنامه زمان بندی مراحل مناقصه

مناقصه عمومی۱
یک مرحله ای

یکپارچه شماره
۶۹/۰۳

ارائه خدمــات تهیــه و تأمین ۲۰۰۳۰۹۲۱۷۹۰۰۰۴۴۵
مواد اولیه،طبــخ و توزیع غذا در 
رستورانها و واحدهای عملیاتی 

شرکت پالایش نفت آبادان

الف- مهلت دریافت اسناد مناقصه از سامانه ستاد۰۰۰ر۸۰۰ر۹۵۱ر۵۶۶۷۰ر۲۹۲ر۵۸۸ر۹۱۷ر۲یکسالآبادان
از تاریخ۱۴۰۳/۰۷/۰۷لغایت ۱۴۰۳/۰۷/۱۷

ب- مهلت ارسال پاسخ استعلام: ۱۴۰۳/۰۷/۲۸
ج-تاریخ بازگشایی طبق اعلام در سامانه ستاد

روابط عمـومي – شرکت پالایش نفت آبادان
شناسه آگهی ۱۷۹۶۶۸۱



اقتصاد2
ایران

هیچ متقاضی حذف نشده است
ادامه ساخت پروژه های نهضت مسکن 
مدیرکل راه و شهرسازی استان تهران گفت: 
علی رغم مشــکلات مالی، پروژه های نهضت 
ملی مسکن اســتان تهران متوقف نشده و با 
قدرت در حال انجام است. به گزارش ایسنا، 
حســین جنتی اظهار کرد: بــه دلیل کمبود 
تزریق نقدینگی و تسهیلات از سوی بانک ها 
به پروژه هــای نهضت ملی مســکن و برای 
جلوگیری از توقف پروژه ها ســعی کرده ایم 
بخشــی از منابــع را از طریق تأمیــن آورده 
متقاضیان تامین کنیم و علی رغم مشکلات 
مالی، پروژه های نهضت ملی مســکن استان 
تهران متوقف نشده و با قدرت در حال انجام 

است.
وی افزود: به هیــچ عنوان پرداخــت آورده 
متقاضیان ماهانه نشــده اســت و بر اساس 
پیشــرفت فیزیکی پــروژه از جمله طراحی، 
پروانه ساخت و طرح نقشــه که در سیستم 
بارگذاری می شود به متقاضیان اطلاع رسانی 
می شود که بخشی از آورده خود را متناسب با 

پیشرفت پروژه پرداخت کنند.
وی تصریح کرد: تاکنون حتــی متقاضیانی 
که واریز وجوه ناقص و کم داشته اند را حذف 
نکرده ایم. جنتی بــا بیان اینکه تــا به امروز 
متقاضیــان پروژه های نهضت ملی مســکن 
باید حداقل ۲۸۰ میلیون تومــان را تکمیل 
کنند، گفت: تاکنون میانگین پرداخت آورده 
متقاضیان برای پــروژه ۵۴۰۰ واحدی رباط 
کریم به ۱۵۰ میلیون تومان رسیده است که با 
این میزان آورده نگران کاهش سرعت عملیات 
اجرایــی پروژه ها در ماه های آتی هســتیم و 
در این خصــوص رایزنی های خوبی با مراجع 

ذی ربط داشته ایم.
مدیرکل راه و شهرسازی استان تهران اظهار 
کرد: پــروژه ۵۴۰۰ واحدی ربــاط کریم به 
پیشرفت فیزیکی ۱۲ درصدی رسیده است 
که در صورت عــدم تامین آورده متقاضیان و 
پرداخت عدم تسهیلات نمی توان امید داشت 
که پروژه پیشرفت ســریعی در ماه های آتی 

داشته باشد.
وی افــزود: اداره کل راه و شهرســازی 
پیامــک آورده را راســا بــه متقاضیــان 
ارســال می کند و برای پیگیــری پرداخت 
آورده در چندیــن مرحلــه پیامک هــای 
 یــادآوری و تاکیــدی بــه متقاضیــان

 ارسال می شود.

وزیر اقتصاد:
 اختلاف ارز نیمایــی و آزاد به 

حداقل برسد
وزیر امــور اقتصادی و دارایی بــا بیان اینکه 
اختــلاف قیمــت ارز نیمایــی و آزاد توجیه 
ندارد، گفت: ایــن اختلاف بایــد به حداقل 
برسد. عبدالناصر همتی در حاشیه نخستین 
جلســه شــورای دولت چهاردهــم و بخش 
خصوصــی اظهار داشــت: اکنــون اختلاف 
 ارز نیمایــی و آزاد توجیــه ندارد و بســیار 

زیاد است.
وزیر اقتصــاد با اشــاره به ۲۹ مهرمــاه روز 
صادرات گفــت: صادرکنندگان نقش مهمی 
در اقتصاد کشور دارند، باید همه زمینه هایی 
 که مانــع فعالیت صادرکنندگان می شــود،

 برداشته شود.
وی افــزود: سیاســت های ارزی، گمرکی و 
مالیاتی در بحث صادرات بســیار مهم است 
و اقداماتــی در حوزه سیاســت های ارزی را 
در بانک مرکزی شــروع کرده ایــم. همتی 
ادامه داد: در حــوزه مالیات نیــز حمایت از 
تولیدکننــدگان و صادرکننــدگان را مورد 
 توجه قرار داده ایــم و در مســیر رفع موانع 

پیش می رویم.
وی بــه دســتاورد های نخســتین جلســه 
شــورای دولت و بخــش خصوصی اشــاره 
کرد و گفت: این جلســه متمرکــز در حوزه 
مسئولیت وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
بــود و مباحثی از جمله مشــاغل ســخت و 
زیان آور، احیای شــورای تامیــن اجتماعی 
و بحث هیات های رســیدگی بــه مطالبات 
تامین اجتماعی مطرح شــد که تصمیمات 
 خوبــی گرفتــه شــد و وزیــر کار همراهی

خوبی کرد.
وزیر اقتصاد ادامه داد: مهم ترین بخش بحث 
هیات های رســیدگی به مطالبــات تامین 
اجتماعی بود که وزیر کار اعــلام کرد که بر 
اســاس قانون برنامه هفتــم آیین نامه زودتر 

نوشته و اجرایی شود.

خبر

بررسی عملکرد دولت در 
اجرای قانون ســاماندهی 
صنعت خــودرو در حوزه 
واردات خودروهــای نو و 
کارکرده نشان می دهد که 
اثربخشی اقدامات انجام شــده چندان قابل توجه 

نبوده و حدود ۳۰ درصد برآورد می شود.
به گــزارش مهــر، مرکــز پژوهش هــای مجلس 
در گزارشــی به عملکرد دولت در اجــرای قانون 
ســاماندهی صنعت خــودرو پرداخته اســت. در 
این گزارش که بــا عنوان »ارزیابــی اجرای قانون 
ســاماندهی صنعت خودرو با تمرکز بر تنظیم بازار 
از طریق واردات خودروهای نو و کارکرده« منتشر 
شده، اعلام شده اســت که از مجموع پنج تکلیف 
قانونی احصاشده در خصوص تنظیم بازار خودرو، 
نتایج اقدامات دولت در خصوص سه تکلیف قانونی 
آن اثربخشی متوسط و دو مورد اثربخشی ضعیف 
ارزیابی شده است. بنابراین میزان اثربخشی اقدامات 
صورت گرفته ۳۰ درصد ارزیابی می شود. اثربخشی 
۳۰ درصــدی را به طــور کلی می تــوان ضعیف و 

غیرقابل قبول دانست.
مــواد )۱(، )۴( و )۱۱( )۱۳( این قانون، در خصوص 
واردات خودروهای نو و کارکرده و نظام تعرفه ای آن 
است. آئین نامه ماده )۴( مربوط به واردات خودروهای 
نو تصویب شده که با وجود تصویب و اجرای واردات 
خودروهای نو به دلیل پایین بــودن حجم واردات، 
اثربخشی آن در کنترل بازار چندان محسوس نبوده 
است. مطابق آمار در دسترس، میزان واردات خودرو 
سواری در سال ۱۴۰۲ برابر با ۱۱ هزار و ۱۲۲ دستگاه 
به ارزش ۲۱۸ میلیــون دلار بوده کــه در این بین، 
میانگین ارزش خودروهای ســواری وارداتی در این 
ســال ۱۹.٦ هزار دلار بوده است. همچنین، در سال 
۱۴۰۳ نیز تــا ۲۰ خردادماه، ۴ هزار و ۱۵ دســتگاه 
خودرو به ارزش ۸۸ میلیون دلار ترخیص شــده و 
۱۲ هزار و ۷۰۴ دســتگاه خودرو نیــز در گمرک در 

حال طی کردن فرایند ترخیص است. محدودیت در 
تأمین ارز، الزام فروش خودروهای وارداتی در سامانه 
با حاشیه ســود محدود و الزام انتقال دانش فنی در 
خصوص واردات خودروی نو، موجب کاهش انگیزه 
واردکنندگان برای مشارکت در این بخش شده است. 
با توجه به موارد فوق تســهیل در تأمین ارز واردات 
خودرو از طریق شیوه های جدید مانند صدور مجوز 
واردات خودرو با استفاده از کسری ارز ناشی از صادرات 
کالاهای صنعتی، می تواند به تأمین ارز بیشتر کمک 
کند و مشــوقی نیز برای افزایش صادرات و ارزآوری 

باشد.
گفتنی است؛ به رغم گذشت بیش از ۹ ماه از مهلت 
قانونی تصویب آئیــن نامه مــاده )۱۱( مربوط به 
واردات خودروهای کارکرده، این آئین نامه به تازگی 
و در اواخر تیرماه ۱۴۰۳ ابلاغ شــد که بررســی ها 
نشان از وجود موانعی در جهت اجرایی صحیح آن 
دارد. آئین نامه اجرایی ماده )۱۱( قانون ساماندهی 
صنعت خودرو )واردات خودروهای کارکرده( دارای 
ابهامات و ایراداتی از جنس نحــوه تأمین ارز مورد 

نیاز، تعرفه گذاری، ضعف در توســعه حمل و نقل 
عمومی و تعداد گواهی اسقاط است که می تواند در 
فرایند اجرای قانون موجب خلل شود و به تبع آن 

نارضایتی مصرف کنندگان را در پی داشته باشد.
همچنین ذکر ایــن نکته حائز اهمیت اســت که 
واردات خودروی کارکرده با توجه به ارزبری کمتر 
این خودروها با در نظر گرفتن ملاحظات قانونگذار 
از جمله عدم لطمه به تولید ملی برای مدت محدود 
می تواند به افزایش واردات و به تبع آن تنظیم بازار 

کمک کند.
یکی از تکالیف پنج گانه مشخص شده برای دولت در 
قانون ساماندهی صنعت خودرو که در جهت تنظیم 
بازار بوده، تعیین حقوق ورودی خودروهای سواری 
است. به رغم اجرای نسبی قانون، هنوز معیارهای 
مصرف سوخت و میزان آلایندگی به طور مستقل در 
تعیین تعرفه ها لحاظ نمی شوند. از نظر این گزارش 
این امر می توانــد مانعی در مســیر تحقق اهداف 
بهینه سازی مصرف ســوخت و کاهش آلایندگی 
ناوگان خودرویی کشور باشــد. با توجه به اهمیت 

مسائل زیســت محیطی و ضرورت کاهش مصرف 
سوخت در کشــور، لزوم بازنگری در نحوه تعیین 
حقوق ورودی خودروها احساس می شود. آن طور 
که در این گزارش آمده است، سهم وسایل نقلیه از 
آلودگی هوای تهران ۷۰ درصد است. بنابراین نیاز 
بوده که معیارهای مصرف سوخت و آلایندگی برای 
حقوق ورودی در نظر گرفته شود. اما در آئین نامه 
مربوط به قانون ساماندهی همچنان حجم موتور به 
عنوان معیار حقوق ورودی خــودرو در نظر گرفته 
شــده اســت. بنابراین عملکرد این بخش از قانون 
»ناقص انجام شــده« و اثربخشــی آن نیز از طرف 

بازوی پژوهشی مجلس ضعیف ارزیابی می شود.
در ادامه این گزارش آمده است که تغییرات مداوم 
در استراتژی های توسعه صنعت خودرو، از تمرکز 
بر داخلی ســازی گرفته تا حرکت به سمت مونتاژ 
خودروهای خارجی، امکان برنامه ریزی بلندمدت را 
از فعالان این صنعت سلب کرده و منجر به هدررفت 
منابع و عدم دســتیابی به اهداف توســعه ای شده 

است.
این تحلیل همچنیــن بر این موضــوع تکیه دارد 
که ماهیت سیاســی-اقتصادی صنعت خودرو در 
ایران چالش برانگیز اســت. وجود نهادهای متعدد 
تصمیم گیر در حوزه خودرو، امکان راهبری واحد 
و مستقل این صنعت را دشــوار ساخته است. این 
موضوع منجر بــه تداخل منافع و عدم شــفافیت 
در تصمیم گیری ها شده اســت. همچنین، رابطه 
تنگاتنــگ دولت با خودروســازان و نوع حاکمیت 
شــرکتی در این بنگاه هــا از اساســی ترین وجوه 
ساختاری این صنعت است که نیازمند اصلاح است.

بازوی پژوهشــی مجلس همچنیــن تاکید دارد 
سیاســت های صنعتی متناقض نیز از دیگر عوامل 
عقب ماندگی صنعت خودرو در ایران است. طراحی 
نامناسب نظام تعرفه ای، استانداردهای نامتناسب 
با شرایط صنعت و عدم استفاده صحیح از ابزارهای 
سیاســتی مانند مالیات و عوارض برای تشــویق 
صادرات و توســعه برند، انگیزه خودروسازان برای 

بهبود کیفیت و افزایش تولید را کاهش داده است.

مرکز پژوهش های مجلس خبر داد:

تنظیم بازار با واردات خودروهای کارکرده 

وصول ۵۱۲ همت مالیات 
آخرین گزارش ســازمان امور مالیاتی کشور 
نشان می دهد در شش ماهه ابتدایی امسال 
بیش از ۵۱۲ هزار میلیارد تومان مالیات وصول 

شده است.
به گزارش سازمان امور مالیاتی ایران، در شش 
ماهه امسال، ۵۱۲ هزار و ٦۵۹ میلیارد تومان 
درآمد مالیاتی وصول شده است که رشد ۴۹ 
درصدی نسبت به مدت مشابه پارسال را نشان 

می دهد.
از مجمــوع درآمدهــای مالیاتی امســال، 
بیش از ۳٦۰ هــزار میلیارد تومــان )معادل 
۷۰ درصــد( از محل مالیات   های مســتقیم 
)شامل مالیات بر اشــخاص حقوقی بیش از 
۲۴۷ هزار میلیارد تومان، مالیات بر درآمدها 
بالغ بر ۱۰۰ هــزار میلیارد تومــان و مالیات 
 بر ثروت در حدود ۱۱ هــزار میلیارد تومان(

 است.
همچنین در شــش ماهه اول امسال، بیش از 
۱۵۲ هزار میلیارد تومان )معادل ۳۰ درصد( 
از محــل مالیات بر کالاهــا و خدمات وصول 
شده است. گفتنی است سهم مالیات مشاغل 
هفت درصد از کل وصولی در حدود ۳۴ هزار 
میلیارد تومان و سهم مالیات کارکنان بخش 
خصوصی و عمومی ۱۲ درصد از کل وصولی، 
 رقمــی در حدود ٦۰ هــزار میلیــارد تومان

 است.

تامین ۲۵.۵ میلیــارد دلار ارز 
برای صنایع

از ابتــدای فروردیــن مــاه تــا ۷ مهــر ماه 
امســال، ۲۵ میلیــارد و ۵۲۳ میلیون دلار 
ارز صنایــع تامین شــد و صنعت خــودرو با 
 تخصیــص ۴.۳ میلیــارد دلار بالاترین ارز را 

دریافت کرد. 
به گزارش تسنیم، بر اســاس داده های بانک 
مرکزی، در بازه زمانی اول فروردین تا ۷ مهر 
ماه امسال، ۲۵ میلیارد و ۵۲۳ میلیون دلار ارز 
صنایع تامین شد که به ترتیب »سایر صنایع« 
و پس از آن »حمل و نقل و خودرو، تجهیزات 
برق و الکترونیک و معدنــی« بیش از صنایع 

دیگر ارز نیمایی دریافت کرده اند.
آنطور که داده های این نهاد پولی و بانکی نشان 
می دهد؛ میزان ارز نیمایی اختصاص یافته به 
صنعت »منسوجات و پوشــاک« اما کمتر از 

سایر صنایع بوده است.
داده های بانک مرکزی حاکی از آن است که 
میزان ارز واردات در مقابل صادرات نیز برای 
»ســایر صنایع« و پس از آن صنایع »حمل 
و نقل و خــودرو، معدنی و ماشــین آلات و 
تجهیزات تولید« بیــش از صنایع دیگر بوده 

است.
این گزارش می افزاید: تامین ارز نیمایی برای 
»صنایع حمــل و نقل و خــودرو« معادل ۲ 
میلیارد و ۵٦۷ میلیون دلار، »صنایع معدنی« 
یک میلیارد و ۹۱۳ میلیون دلار، »ماشــین 
آلات و تجهیزات تولید« معادل یک میلیارد 
و ٦۸۸ میلیــون دلار، »صنایع شــیمیایی و 
پلیمری« یک میلیــارد و ۸۲۹ میلیون دلار، 
»صنایع و تجهیزات برق و الکترونیک« معادل 
دو میلیارد و ۱۸۳ میلیون دلار، »منسوجات 
و پوشاک« معادل ۸۹٦ میلیون دلار صورت 

گرفته است.
گزارش نهاد ناظــر بر بازار پولی و ارز نشــان 
می دهد این صنایــع همچنین به ترتیب یک 
میلیارد و ۷۹۰ میلیــون دلار، یک میلیارد و 
۴۸۰ میلیون دلار، یک میلیارد و ۳٦۸ میلیون 
دلار، ٦۲۰ میلیــون دلار، ۲٦۲ میلیون دلار، 
۵۰ میلیون دلار ارز توافقی یا واردات در مقابل 
صادرات تا پایان روز ۷ مهر ماه ســال جاری 

دریافت کرده اند.
همچنین در این بازه زمانی، »ســایر صنایع« 
معادل ٦ میلیــارد و ۹۴۵ میلیــون دلار ارز 
نیمایی و یک میلیارد و ۹۴۳ میلیون دلار ارز 
توافقی یــا واردات در مقابل صادرات دریافت 

کرده اند.
برپایه این گــزارش، مجمــوع ارز توافقی و 
نیمایی به صنایع خــودرو معادل ۴ میلیارد و 
۳۵۷ میلیون دلار، صنایــع معدنی معادل ۳ 
میلیارد و ۳۹۳ میلیون دلار، ماشــین آلات 
و تجهیــزات تولید ۳ میلیــارد و ۵٦ میلیون 
دلار، صنایع شــیمیایی و پلیمری معادل ۲ 
میلیارد و ۴۴۹ میلیــون دلار، تجهیزات برق 
و الکترونیک معادل ۲ میلیارد و ۴۴۵ میلیون 
دلار و منســوجات و پوشــاک معادل ۹۴٦ 
میلیون دلار و سایر صنایع معادل ۸ میلیارد و 

۸۸۸ میلیون دلار بوده است.
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مدیرکل دفتر ترانزیت و حمل ونقل بین المللی 
سازمان راهداری و حمل ونقل جاده ای با تاکید 
بر ضرورت مدیریت واحد پایانه های مرزی گفت: 
روند ترانزیت کشور روبه رشد است و پیش بینی ها 
از تحقق ترانزیت جاده ای ۱۸ میلیون تنی تا پایان 

سال جاری حکایت دارد.
به گزارش ایســنا، جــواد هدایتی در نشســت 
هم اندیشی رؤســای ادارات ترانزیت و مدیران 
پایانه های مرزی با بیــان این که مدیریت واحد 
پایانه های مــرزی منجر به رفع مســائل مرزی 
و بهبود روند خدمت رســانی در ایــن پایانه ها 
می شود، گفت: ســتاد ملی ترانزیت باید در گام 

نخست، در این زمینه تصمیمی اساسی بگیرد.
وی ادامه داد: روند ترانزیت کشــور روبه رشــد 
اســت و پیش بینی ها از تحقق ترانزیت جاده ای 
۱۸ میلیون تنی تا پایان سال جاری حکایت دارد. 
هدایتی با اشاره به لزوم بهره گیری از ظرفیت های 
مغفول و نیز تعمیق ظرفیت های جاری در حوزه 
ترانزیت اظهار کرد: ارتقــای کارکرد پایانه های 
مــرزی در اولویت قرار دارد و طرح ســاماندهی 

بسیاری از پایانه ها در دست اقدام است.

وی هدف از برگــزاری این نشســت را آمادگی 
برای جهش ترانزیت و ایجاد ســاختار منسجم 
مدیریت ترانزیت در کشــور ذکر کــرد و گفت: 
باتوجه  به اهمیت راهبــردی جهش ترانزیت در 
توســعه اقتصادی و امنیتی کشور، برگزاری این 
نشســت ها گامی مؤثر در تحقق اهداف برنامه 
هفتم و دســتیابی به رشــد پایدار در این حوزه 
اســت و می تواند در بهبود عملکرد و تســهیل 

همکاری های بین المللی تأثیرگذار باشد.
شایان ذکر است؛ در پی ابلاغ برنامه هفتم توسعه 
کشور و تعیین چشم انداز ۴۰ میلیون تنی ترانزیت 
از قلمرو کشــور و با هــدف واکاوی چالش ها، 
فرصت ها، راهکارها و شیوه های هم افزایی نشست 
هم اندیشی رؤســای ادارات ترانزیت و مدیران 
پایانه های مرزی سراسر کشور برگزار شد و ضمن 
آن حاضران به بررسی و تبادل نظر در خصوص 
راهکارهای عملی بهبود وضعیت ترانزیت کشور 
پرداختند و نقاط عطف زمینه ساز جهش ترانزیت 
در پایان برنامه هفتم توسعه با رویکرد استمرار 
جابه جایی رکورد ترانزیت جاده ای از قلمرو کشور 

بررسی شد.

معاون صندوق توســعه ملی گفــت: صندوق 
تســهیلات ۱۲.۵ میلیــارد دلاری بــرای 
توســعه نیروگاه هــا اختصــاص داده که ۷.۵ 
میلیــارد آن بــرای نیروگاه هــای حرارتــی و 
 ۵ میلیــارد تســهیلات ارزی بــرای توســعه 

تجدیدپذیرهاست.
علیرضا صالح در ششــمین همایش انرژی های 
تجدیدپذیر در شــرکت برق منطقــه ای تهران 
گفت: آمادگــی داریم ۷.۵ میلیــارد دلار مورد 
نیاز نیروگاه هــای حرارتی را بــا معرفی وزارت 
نیرو پرداخت کنیــم. وی ادامــه داد: صندوق 
توســعه ملی تســهیلات ۱۲.۵ میلیارد دلاری 
برای توســعه نیروگاه هــا اختصــاص داده که 
۷.۵ میلیــارد آن برای نیروگاه هــای حرارتی و 
 ۵ میلیارد دلار تســهیلات ارزی برای توســعه

 تجدیدپذیرها است.
معاون منابــع و مصارف صندوق توســعه ملی 
با اشــاره به اینکــه صندوق توســعه ملی یک 
صندوق بین نســلی است، خاطرنشــان کرد: 
منابعی کــه در این صنــدوق قــرار می گیرد 
 برای نســل آینده یک ســرمایه گذاری زاینده 

است. صالح گفت: از سال ۱۳۸۹ نزدیک به ۱۴٦ 
میلیارد دلار از منابع مختلف وارد صندوق شده 
که بخشی از آن تسهیلات داده شده است. حدود 
۴ میلیارد و ۷۰۰ میلیون دلار از منابع صندوق 
نیز برای تأمین مالی نیروگاه ها تخصیص یافته 

است. 
عضــو هیئــت عامــل صنــدوق توســعه 
ملــی بــه مشــکلاتی کــه در بازپرداخــت 
تسهیلات ایجاد شــد اشــاره کرد و از آمادگی 
 بــرای طراحــی مکانیــزم جدیــد در ایــن 

زمینه خبر داد.
صالح خواســتار اصــلاح نرخ صفر ســوخت از 
ســوی وزارت نیرو شــد و گفت: اگر این اصلاح 
صورت نگیرد مشــکلات تداوم خواهد داشت. 
همچنین آمادگی داریم بــرای منطقی کردن 
این نرخ همکاری کنیم. معاون منابع و مصارف 
صندوق توســعه ملی با بیان اینکــه تاکنون در 
بازپرداخت تســهیلات تجدیدپذیرها مشکلی 
نداشــته ایم، افزود: اما اگر بازیگران زیاد شــود 
 ممکن است اشکال ایجاد شــود که باید فکری 

در این باره کرد.

وزیر کار بر لزوم اجرای طبقه بندی مشــاغل در 
کارگاه های ســخت و زیان آور تاکید کرد و گفت: 
در حال حاضر تنها امتیازی که به کارگران مشاغل 
سخت و زیان آور داده می شود، بازنشستگی پیش 
از موعد است، در حالی که باید حقوق و دستمزد 

آنها هم تغییر کند.
به گزارش ایسنا، به موجب تبصره ۲ ماده ۷٦ قانون 
بیمه تامین اجتماعی، کارهای سخت و زیان آور 
به شغل هایی گفته می شــود که در آن ها عوامل 
فیزیکی، شــیمیایی و بیولوژیکی محیط کار غیر 
استاندارد بوده و فرد با انجام آن کار، فشار جسمی 
و روانی بیش از ظرفیت طبیعی را متحمل و در اثر 

آن به بیماری و عوارض آن مبتلا شود.
ماده یک آیین نامه مشــاغل سخت و زیان آور این 

مشاغل را که به آنها سختی کار تعلق گرفته به دو 
دسته تقسیم کرده است: الف ـ مشاغلی که صفت 
سخت و زیان آور با ماهیت شغلی وابستگی دارد اما 
می توان با به کارگیری تمهیدات بهداشتی، ایمنی 
و تدابیر فنی مناسب توسط کارفرما سختی و زیان 

آوری آنها را حذف کرد.
ب ـ مشاغلی که ماهیتاً ســخت و زیان آور بوده و 
با به کارگیر تمهیدات بهداشــتی، ایمنی و تدابیر 
فنی کارفرما، صفت ســخت و زیان آوری کاهش 
یافته اما کماکان ســخت و زیان آوری آنها حفظ 
می شود. درواقع برخلاف مشاغل گروه "الف" که 
با بکارگیری تمهیدات ایمنی و تلاش کارفرمایان 
سختی کار کاهش می یابد، مشــاغل گروه "ب" 
ماهیتا سخت و زیان آور هستند و صفت سخت و 

زیان آوری در ذات آنها وجود دارد. به طور معمول 
در کارهای ســخت و زیان آور یکسری مزایا برای 
افرادی کــه در این زمینه اشــتغال دارند، درنظر 
گرفته می شود و مبلغ پرداختی بر اساس سختی 
کار تعیین می شــود. در مواد ۵۲ و ٦۵ قانون کار 
برای آن دسته کارگرانی که در کارهای سخت و 
زیان آور اشتغال دارند، پرداخت فوق العاده سختی 
کار نیز پیش بینی شده اســت؛ به این نحو که اگر 
کارگاه دارای طرح طبقه بندی مشــاغل باشــد،  
پرداخت فوق العاده سختی کار با توجه به ماهیت 

شغل یا محیط کار صورت می گیرد.
موضوع پرداخت حقوق کارکنان مشاغل سخت و 
زیان آور با توجه به فشارهای روحی و جسمی وارده 
در اثر اشتغال به این قبیل کارها همواره مورد توجه 

قرار داشته و بر همین اساس کارشناسان تدوین 
آیین نامه هایی به منظور صیانت از کارگران مشاغل 

سخت و زیان آور را خاطرنشان کرده اند.
طبق گفتــه وزیــر کار طبقه بندی مشــاغل در 
کارگاه های ســخت و زیان  آور باید انجام شود و 
دراین راستا پیشنهادی به شورای عالی حفاظت 
فنی ارائه شــده تا کارگران کمتری در شــرایط 
سخت و زیان آور کار کنند.در همین راستا، احمد 
میدری - وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی از وجود 
۸۵۰ هزار بازنشسته مشاغل سخت و زیان آور در 
کشور خبر داده و گفته است: تنها امتیازی که هم 
اکنون به این افراد داده می شود بازنشستگی پیش 
از موعد است در حالی که  باید حقوق و دستمزد 

آنها هم تغییر کند.

مدیرعامل اتحادیه دامداران گفت: پتانسیل تامین 
گوشــت ۱۰۰ درصدی مورد نیــاز داخل و حتی 
صادرات به شــرط حمایت از تولید وجــود دارد. 
مجتبی عالی، مدیرعامــل اتحادیه دامداران گفت: 
بنابر آمار ســالانه ۹۴۰ تا ۹۵۰ هزار تن گوشت در 
کشــور مصرف می شــود که ۱۰۰ هزار تن از این 
میزان از طریق واردات تامین می شود، در حالیکه 
به ســهولت توان تولید یک میلیون تن گوشت در 
کشور وجود دارد به شرطی که سیاست های دولت 
ضدتولید نباشــد. به گفته او، دولت با ارز ۲۸۵۰۰  

اقدام به واردات گوشت می کند، در حالیکه اگر ارز 
۲۸۵۰۰ را به دامداران داخل بدهند، امکان تامین و 

تولید گوشت در داخل وجود دارد.
عالی با بیان اینکه در شرایط کنونی گوشت توسط 
دلالان و اعضای خارج از صنف وارد می شود ، افزود: 
توان تولید گوشــت ۱۰۰ درصــدی داخل و حتی 
صادرات به بازارهای هدف را به شــرط حمایت از 
تولید و همراهی تشکل ها داریم .  اما متاسفانه آمار 
واردات حاکی از آن است که  از ابتدای سال بالای 
۱۰۰ هزار تن گوشــت با ارز ۲۸۵۰۰ تومانی وارد 

شــده که این امر باعث شده گوشــت تولید داخل 
خریداری نشود و دام روی دست دامداران بماند.

مدیرعامل اتحادیه دامداران ادامــه داد: با واردات 
گوشــت و بی توجهی به تولید داخل، وزن گوساله 
های نر پرواری از ۵۰۰ کیلو بدلیــل عدم خریدار 
در بازار گذشته اســت، در حالیکه به دولت اعلام 
کردیم که برای ذخایــر اســتراتژیک از دام های 
داخلی اســتفاده کند به طوریکه در شرایط کنونی 
امکان تامین ۴۰ تا ۱۰۰ هزار تن ذخایر استراتژیک 
در داخل وجــود دارد. او قیمت کنونی هر کیلو دام 

ســبک را حدود ۲۷۰ هزار تومان و دام سنگین را 
۱۸۰ تا ۲۰۰ هزار تومان اعلام کرد و افزود: با توجه 
به افزایش هزینه های تولید، قیمت تمام شده هر 
کیلو گوساله  بالای ۲۰۰ هزار تومان و گوسفند ۳۰۰ 
هزار تومان است. عالی در واکنش به عرضه گوشت 
با نرخ های ۸۰۰ هزار تومان و یک میلیون تومان در 
خرده فروشی ها گفت: با احتساب قیمت دام زنده، 
اگر  ۴۵ درصد دام گوشت باشد، حداکثر قیمت هر 
کیلو دام ۵۴۰ تا ۵۵۰  هزار تومان است و عرضه با 

نرخ های بالاتر مربوط به دلالان گوشت است.

اختصاص ۱۲.۵ میلیارد دلار برای توسعه نیروگاه هاترانزیت جاده ای ۱۸ میلیون  تنی تا پایان سال

تاکید وزیر کار بر لزوم تغییر حقوق کارگران مشاغل سخت

نیازی به واردات گوشت برای تنظیم بازار نداریم

گروه اقتصاد ایران وجهان
News kasbokar@gmail.com



3 بازار

www.kASBOKARNEWS. ir1403روزنامه كسب و كار| سال هشتم،شماره 3125 چهار شنبه 11 مهرماه

I N FO@biznews. ir

درحالی وزیر کار پیشــنهاد تعطیلی ۳ماهه معادن 
پرخطر با پرداخت حقوق از سمت تأمین اجتماعی را 
مطرح کرده که برخی فعالان معدنی معتقدند، امکان 
تعطیلی معادن زغال ســنگ به مدت سه ماه وجود 
ندارد و می شود اقدامات ایمنی را همزمان با فعالیت 

معدن انجام داد.
بــه گــزارش تســنیم، اگرچه معــدن یکــی از 
ظرفیت های موثر در توســعه پایدار کشور است اما 
نبود زیرساخت های نظارت بر فعالیت های معدنی، 
موازی کاری و نامناســب بودن اختیار ساختارهای 
حاکمیتی به منظور انجام وظایف محوله، مشکلات 
تامین مالی در معادن، مشــکل در تامین مواد اولیه 
برای صنایع معدنــی و همچنین معارضین محلی و 
نبود ایمنی کافی در معادن موجب شده معدن نتواند 

نقش پیشران خود را در اقتصاد ایفا کند.
براساس آخرین گزارش مرکز آمار ایران، تنها 2۳درصد 
از معادن کشور در سال 1400 دارای واحد بهداشت، 
ایمنی و محیط زیست )HSE( بوده اند. این در حالی 
است که معادن زغال سنگ با ۳68 حادثه شغلی در 
صدر حوادث معدنی قرار دارند. با وجود کاهش حوادث 
شغلی نسبت به سال های گذشته، همچنان ایمنی 
معادن به ویژه در بخش زغال ســنگ و سنگ آهن، 
چالش برانگیز است و آسیب های جدی به کارگران 

وارد می شود.
در حادثه اخیر هم کارشناســان حوزه معدن، نقص 
تجهیزات ایمنی در معــدن معدنجوی طبس و بی 
توجهی به تذکر کارگران مبنــی بر وجود بوی گاز را 

علت انفجار معدن طبس اعلام کردند.
سید ابوالفضل اشــرف منصوری، عضو شورای عالی 
حفاظت ایمنــی وزارت کار و رئیس انجمن صنفی 
مسئولان ایمنی کشور درباره جلسه اخیری که برای 
موضوعات ایمنی معدن با وزیر کار برگزار شد، بیان 
کرد: در این جلسه وزیر کار پیشنهاد داد که معادن 
پرخطری که در کشــور وجود دارد همه این ها بهتر 
است به مدت ۳ماه تعطیل شوند و در این مدت حقوق 
کارگران را تامین اجتماعی پرداخت کند که کارگران 

بی حقوق نمانند. 
وی افزود: البته ایــن تصمیم در ابتــدای امر برای 
ایمن سازی معادن و کار ساختاری روی آن ها اقدام 
خوبی است اما معادنی مثل زغال سنگ اگر توقف کار 
داشته باشد ضرر قابل توجهی را برای مجموعه معدنی 

کشور به همراه می آورند. لذا برای موضوعاتی مثل گاز 
یا نشست زمین مرسوم نیست تعطیل شوند و معمولا 
اقدامات تامینی و بهسازی همزمان با ادامه بخشی از 

کار ادامه می یابد. 
اشــرف منصوری اضافه کرد: در بحث بازرسی ها و 
حکمرانی ایمنی کشور هم در جلسه طرح موضوع شد 
که آقای وزیر در این بحث خواستار ارائه طرح و برنامه 
در تمامی حوزه های ایمنی شدند. در ادامه نمایندگان 
کارفرمایی مطالبی را در حوزه ایمنی و ارتقای امنیت 
کار پیشنهاد دادند. سازمان تامین اجتماعی و تشکلات 

کارگری نیز بطور تکمیلی مباحثی را مطرح کردند. 
براســاس آمار های منتشرشده از ســوی مرکز آمار 
ایران، در کنار جان باختگان ناشی از حوادث معدنی، 
از انواع آسیب های واردشــده به شاغلان می توان به 
»آسیب های درونی و ضربه مغزی«، »قطع عضو«، 
»شکســتگی«، »ســوختگی، تاول خوردگی و...«، 
»مسمومیت و عفونت شــدید«، »رگ به رگ شدن 
و دررفتگی«، »آســیب دیدگی سطحی و زخم باز«، 
»خفگی«، »تاثیرات ناشی از صدا، ارتعاش و فشار«، 
»تاثیرات ناشی از دمای کم و زیاد و نور« »شوک« و 

»سایر آسیب ها« اشاره کرد.
منصوری کارشناس حوزه ایمنی فنی تاکید کرد: در 
بررسی های به عمل آمده در جلسه و گزارشی که بطور 
فشرده از حادثه معدن زغالسنگ معدنجوی طبس 
مطرح شد، به موضوع  عدم آمادگی پرسنل و مدیران 
برای کار اشاره شد. مثلا این موضوع در حوزه آموزش 
و آمادگی نیروی کار مطرح شد که در میان فوتی ها 
افرادی بودند که اولین روز کاری شان بوده است! آنان 
با این وجود در بخش خطرناک بخش داخل معدن به 

کار گرفته شدند. 
وی تصریح کرد: در بحث معــدن حادثه دیده، قرار 
شد موارد ایمنی مورد بررســی قرار گیرد و مجدداً 
کمیسیونی در شورای عالی حفاظت فنی تشکیل شود 
که برای پیشــگیری از حوادث مشابه تصمیم گیری 
کند. علاوه بــر این موضوع کمبود تعداد بازرســان 
مطرح شــد. اما با 1000نفر بازرس اضافه کردن به 
بدنه دولت، هم کار پیش نمی روند و هم دستگاه دولت 
سنگین می شــود. ضمن اینکه پراکندگی کارگاه ها 
و تنوع موضوعات کار و اشکال مختلف صنعت و کار 
در کارگاه ها زیاد اســت و این میزان تنوع نمی تواند 

موجبات بازرسی با کیفیت را فراهم کند. 

مدیرعامل شرکت عمران شهرهای جدید پردیس گفت: 10 هزار واحد مسکن 
مهر باقی مانده که نیمی از آنها تا پایان سال به بهره برداری می رسد.

خلیل محبت خواه مدیرعامل شــرکت عمران شــهرهای جدید پردیس در 
گفت وگو با خبرنگار باشــگاه خبرنگاران با بیان اینکه روند اجرای پروژه های 
مسکن مهر با سرعت بسیار خوبی در حال اجراست، گفت: پروژه مسکن ملی 
هم که شامل 2 هزار و ۵0 واحد اســت با توجه به آورده متقاضیان رشد بسیار 

خوبی داشته است .

وی در خصوص آخرین وضعیت پروژه های مسکن مهر در پردیس گفت: ۳0 
هزار واحد مسکن مهر در پردیس در طی سه سال گذشته باقی مانده بود که 
نیمی از آنها طی سال گذشته و ابتدای امسال به بهره برداری رسیده است. وی 
تصریح کرد: 10 هزار واحد مسکن مهر در شــهر پردیس باقی مانده است که 
نیازمند همکاری دستگاه ها و اجرای بهتر پیمانکاران است که امیدواریم انجام 
شود. محبت خواه اظهار کرد: در صورت همکاری تمامی دستگاه ها از جمله 
وزارت نیرو و نفت در تکمیل زیرساخت ها امیدواریم تا پایان امسال بیش از 4 

هزار واحد را تکمیل کنیم. وی با بیان اینکه تمامی پیمانکاران کم کار و یا بدعهد 
را برکنار کرده ایم، گفت: با جایگزین کردن پیمانکاران خوش حساب پرونده 

مسکن مهر پردیس سال آینده بسته می شود.
مدیرکل پردیس گفت: بخش عمده ای از واحدهای مسکن مهر تکمیل شده 
اند اما به دلیــل تامین خدمات زیربنایی هنوز آنها تحویل داده نشــده اند که 
امیدواریم با پیگیری وزارت راه و شهرســازی بتوانیم پرونــده این واحدها را 

ببندیم.

براســاس آمار های اعلامی وزارت جهاد امســال 2 میلیــون و ۷00 هزارتن 
برنج در کشــور تولید می شــود که با احتساب ســرانه مصرف، تا رسیدن به 
خودکفایی فاصله چندانــی نداریم. برنج دومین محصول اســتراتژیک پس 
از گندم در کشــور محســوب می شــود که در برنامه هفتم خودکفایی ۹0 
درصدی تولید برنج در راســتای تحقــق امنیت غذایی و کاهش وابســتگی 
 به واردات هدفگذاری شــده  که دســتیابی به این امر مهــم در طول برنامه 

دست یافتنی است .
براساس آمارهای اعلامی وزارت جهاد کشاورزی ســال 1400 میزان تولید 
برنج 2 میلیون تن، ســال1401 2 میلیون و ۳00 هزارتن و ســال گذشــته 
2 میلیون و ۵00 هزارتن بوده که امســال هم تولید 2 میلیــون و ۷00 تا 2 
میلیون و 800 هزارتن هدف گذاری شده اســت که این امر بیانگر رشد ۷00 
 درصدی تولید برنج ســفید بدون افزایش سطح زیرکشــت در ۳ سال اخیر 

بوده است. 
طبق گزارش مرکز آمار ســرانه مصرف برنج  از ۳۵ کیلو سال ۹۷ به 2۷ کیلو 
کاهش یافته اســت که با احتســاب جمعیت 86 میلیون نفر، نیاز ســالانه 
برنج حدود ۳ میلیون تن برآورد شــده اســت. البته انجمــن واردکنندگان 
 و تامیــن کننــدگان برنج در ارتبــاط با میــزان مصرف برنج آمــار دیگری 

را اعلام می کند.
چندی پیش مسیح کشــاورز دبیر انجمن تولیدکنندگان و تامین کنندگان 
برنج گفته بود: بنابر آمار امسال 4۵0 هزارتن تا قبل از دوره ممنوعیت وارد شد 
که سال گذشته همین رقم بوده اســت، اما با این تفاوت که سال گذشته یک 
میلیون تن بیشتر وارد نشد که مصرف شد، اما سال 1401 یک میلیون و 400 
هزارتن توسط بخش خصوصی وارد شد که 200 تا 2۵0 هزارتن به فروردین 
و اردیبهشت منتقل شد که امسال به سبب واردات یک میلیون تن برنج، این 

اتفاق نیفتد.
دبیر انجمن تامین کنندگان و واردکنندگان برنج با بیان اینکه ماهانه 120 تا 
1۵0 هزارتن برنج مورد نیاز کشور است، افزود: تجربه 10 سال قبل نشان می 
دهد که ماهانه 120 تا 1۵0 هزارتن برنج  مصرف کردیم که در ۵ ماهه امسال 

1۵0 هزارتن برنج کمتر مصرف شده است.
کشاورز گفت: براساس آمار حداکثر 100 هزارتن برنج در گمرکات مربوط به 

واردات قبل از دوره ممنوعیت مانده که انتظار می رود هرچه سریعتر ترخیص 
شود تا بدلیل کمبود عرضه برنج خارجی، بازار دچار التهاب نشود که اثر خود 

را بر بازار برنج ایرانی بگذارد.
در ابتدای مهرماه انجمن تولیدکنندگان و تامین کنندگان برنج طی نامه ای به 
معاون اول رئیس جمهور درخواست رسیدگی به رسوب این کالا در گمرکات 
کشــور کردند چراکه  افزایش قیمت برنج خارجی، ســفره 6 دهک جامعه را 

تهدید می کند.
ســهراب ســهرابی مجری طرح برنج گفت: براســاس برآوردهــای صورت 
گرفتــه امســال 4.۵ میلیــون تــن شــلتوک تولید می شــود کــه از این 
میزان 2 میلیــون و ۷00 هزارتن برنج ســفید اســتحصال می شــود که با 
 احتســاب واردات 4۹1 هزارتــن برنــج در ۵ ماهــه امســال نیــازی

 به واردات نداریم .
او با بیان اینکه نیاز اقشار مختلف جامعه از تولید برنج داخل قابل تامین است، 
افزود:  بررســی ها  از مزارع و اطلاعات استان ها نشان می دهد که تولید برنج 
امسال نسبت به قبل از شرایط مساعدی برخوردار است به طوریکه تا پایان سال 
نیازی به واردات برنج نداریم، درحالیکه واردکنندگان بدنبال واردات و ترخیص 

برنج های مانده در گمرک هستند.
سهرابی از کاهش ســرانه مصرف برنج خبر داد و گفت: براساس گزارش مرکز 
آمار سرانه مصرف به ازای هرنفر تا سال ۹۷، ۳۵ کیلو بوده  که در گزارش جدید 
به 2۷ کیلو کاهش یافته است، بنابراین با احتساب جمعیت کشور، نیاز سالانه 

برنج ۳ میلیون تن است.
 مجری طرح برنج بــا بیان اینکــه خودکفایی ۹0 درصدی برنــج در برنامه 
هفتم هدف گذاری شده اســت، افزود: با اســتفاده از بذور لیبل دار، افزایش 
مصرف کودهای فســفاته و پتاسه، توســعه کشت خشــکه کاری، افزایش 
بهره وری از طریــق آبیاری تناوبی و توســعه کشــت برنج در شــالیزارها، 
اقدامات آموزشــی و ترویجی و مدیریــت آفات و بیمــاری و علف های هرز 
 بدنبــال افزایــش تولیــد در واحد ســطح افزایــش و در نهایــت افزایش  

تولید برنج هستیم.
او بــا بیــان اینکــه از مجمــوع تولیــد یــک میلیــون و 800 هزارتــن 
ارقام محلــی و ۹00 هزارتــن ارقــام پرمحصــول اســت، گفــت: برایــن 

 اســاس ۷0 درصــد تولیــد برنــج مربوط بــه ارقــام محلــی و ۳0درصد
 پرمحصول است.

براساس اعلام وزارت جهاد کشــاورزی، انبارهای کارخانه های شالی کوبی و 
کشاورزان مملو از برنج است به طوریکه اکنون کشاورزان دغدغه فروش این 
محصول را دارند، اما انجمن واردکنندگان به ســبب کمبود برنج خارجی در 
 سطح بازار بر ترخیص برنج های مانده در گمرک به منظور کاهش التهابات بازار 

تاکید دارند.
در ادامه قاســم پیشــه ور رئیس اتاق اصناف کشــاورزی گفــت: برآوردها 
حاکی از آن اســت که امســال از مجمــوع 880 هــزار هکتار ســطح زیر 
کشــت برنج، 2 میلیون و 800 هزار تن برنج برداشــت شــود که با احتساب 
 ســرانه مصرف بــه خودکفایی رســیده ایم، از ایــن رو باید جلــوی واردات 

گرفته شود.
به گفته او، بارها علام کرده ایم که اگر یارانه برنج به جای کشــاورزان خارجی 
به کشاورز داخلی داده شــود، در این محصول استراتژیک می توان به توسعه 
پایدار رسید که در این صورت نه تنها نیازی به واردات نداریم، بلکه باید جزء 

صادرکنندگان برنج باشیم.
پیشه ور ادامه داد: براساس اعلام مرکز آمار ایران، مصرف سرانه برنج به ازای هر 
نفر 2۷ کیلوگرم است، درحالیکه وقتی قرار است واردات انجام شود این عدد 
42 کیلوگرم اعلام می شود که بی توجهی به گزارش مرکز آمار همانند 2 سال 

قبل می تواند واردات بی رویه را به همراه داشته باشد.
رئیس اتاق اصناف کشاورزی با بیان اینکه پتانسیل خودکفایی تولید برنج در 
داخل وجود دارد، گفت: با توجه به کاهش قدرت خرید دهک های ضعیف برای 
خرید برنج ایرانی انتظار می رود که به جــای تخصیص ارز به واردات از تولید 

داخل حمایت کنند.
با توجه به سیاست وزارت جهاد و پتانســیل خودکفایی برنج در داخل انتظار 
می رود که مســئولان به جای حمایت از کشــاورزان خارجی با اتخاذ برخی 
سیاســت ها همانند ۳ ســال اخیر تولید برنج در داخل را افزایش دهند تا به 
هدف گــذاری خوداتکایی ۹0 درصدی برنج در برنانه هفتم دســت یابیم که 
 این امر در کاهش خروج ارز از کشــور و ارتقای ضریب امنیــت غذایی تاثیر

 بسزایی دارد.

رئیس کل بانک مرکزی از 
کاهش تــورم تولیدکننده 
خبــر داد و گفــت: تورم 
تولیدکننده که دو سه سال 
پیش بالای 100 درصد هم 

شده بود، الان در کانال 20 درصد است.
به گزارش تسنیم، محمدرضا فرزین رئیس کل بانک 
مرکزی در صحن علنــی مجلس در خصوص نظام 
ارزی کشور، اظهار داشت: در سامانه نیما بزرگترین 
عرضه کننده بانک مرکزی است و متقاضیان زیادی 
برای ارز داریم. ۵2 درصد ارز نیما را بانک مرکزی، 
۳4 درصد را پتروشیمی ها و 6 درصد را پالایشگاهی 
ها عرضه می کننــد. او گفت:  از ابتدای امســال و 
متناســب با میزان متغیرهای کلان اقتصادی نرخ 
ارز نیما از 41 هزار تومان به بیش از 46 هزار تومان 

افزایش یافته کــه اصلاحات در نرخ ایــن ارز را بر 
اساس شاخص های اقتصادی انجام دادیم.

رئیس کل بانک مرکزی از کاهش تورم تولیدکننده 
خبر داد و گفت: آخرین عدد نرخ تورم تولید کننده 
در شهریورماه نقطه به نقطه 2۵ درصد بود، 12 ماهه 
نیز 2۷.4 درصد بود. تورم تولید کننده که دو ســه 
سال پیش بالای 100 درصد هم شده بود الان در 

کانال 20 درصد است.
وی بــا بیان اینکــه تورم نقطــه به نقطــه تولید 
کننده بســیار متاثر از نرخ ارز و ارزی اســت که به 
واحدهای تولیدی تخصیص داده می شود، تصریح 
کرد:سیاســت ارزی بانک مرکزی موجب کنترل 
و کاهش تورم تولیدکننده شــد. رئیس کل بانک 
مرکزی اضافه کرد: تامین ارز وزارتخانه های صمت، 
جهادکشاورزی و بهداشــت به بیش از ۳2 میلیارد 
دلار رسید که بیش از ســهمیه تخصیص یافته 6 

ماهه آنان است.

 فرزین با اشــاره به اینکه سیاســت ارزی باید در 
خدمت شاخص های و متغیرهای کلان اقتصادی 
کشور باشــد گفت: کمیته تامین و تخصیص ارز از 
سال گذشــته در بانک مرکزی تشکیل شده است. 
سه وزارتخانه صمت، جهادکشــاورزی، بهداشت 
و درمان مســول اصلــی تخصیــص ارز و تعیین 
 اولویت ها هستند و بانک مرکزی مسول تامین ارز 

به شمار می رود.
وی افزود: سهمیه تعیین شده امسال سه وزارتخانه 
صمت، جهادکشاورزی، بهداشت و درمان در دولت 
حدود ۵۵ میلیــارد دلار شــامل ۳6 میلیارد دلار 
برای وزارت صمت، 1۹ میلیــارد دلار برای وزارت 
جهادکشاورزی و بیش از 4 میلیارد دلار برای وزارت 
بهداشت و درمان اســت که در پایان شهریورماه و 
فقط در 6 ماه اول امسال بیش از ۳2 میلیارد و 400 
میلیون دلار سهمیه سالانه آنان تامین و پرداخت 

شده است.

شایلی قرایی
News kasbokar@gmail.com

اصلاحات نرخ این ارز بر اساس شاخص های اقتصادی انجام شد

کاهش تورم نقطه به نقطه تولیدکننده  

۱۰ هزار واحد مسکن مهر در شهر پردیس باقی مانده است

هدفگذاری خودکفایی ۹۰ درصدی تولید برنج 

پیشنهاد تعطیلی ۳ماهه معادن پرخطر

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمانشاه
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کرمانشاه ناحیه یک

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابر رای شماره 140۳60۳1600100۵۹80 مورخ 140۳/0۵/24هیات اول دوم/ 
موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کرمانشاه ناحیه یک تصرفات مالکانه بلا معارض 
متقاضی آقای/ خانم حسن بخشی فرزند نعمت بشماره شناسنامه ۷۹ به شماره ملی 
۳۳۷۹6۷64۹۷ صادره از قصر شیرین مبنی بر صدور سند مالکیت نسبت به شش 
دانگ یک قطعه زمین مزروعی به آدرس کرمانشاه دهستان میاندربند روستای چشمه 
باغ به مساحت 4۵۹/۷2 متر مربع در قسمتی از پلاک 1۵2 اصلی روستای چشمه باغ 
واقع در کرمانشاه بخش یک حومه انتقال از مالک رسمی آقای لطفعلی مهری کانی باغی 
به متقاضی محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله روز 
آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی 
داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این 
اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست 
خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و 

عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول : 140۳/06/26
تاریخ انتشار نوبت دوم : 140۳/0۷/11

سجاد مؤیدي
رئیس ثبت اسناد و املاک

2۳28 م الف

آگهی فقدان سند مالکیت
اقای مهدی هادی نژاد ضمن تسلیم دو برگ استشهادیه تصدیق 
شده اعلام نموده است که ســند مالکیت ششدانگ یک دستگاه 
اپارتمان به مساحت 100.4۷ متر مربع قطعه 2 تفکیکی به شماره 
4414۳ فرعی از 1۷0 اصلی مفروز از پلاک 210۹ فرعی از اصلی 
مذکور واقع در اراضی حوزه ثبتی شهرستان کرج به شماره چاپی 
601۹۷2 مورد مفقــود گردیده و تقاضای صدور ســند مالکیت 
المثنی نموده اســت. لذا مراتب به اســتناد تبصره یک اصلاحی 
به ماده 120 آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت آگهی میشــود تا 
چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله 
نسبت به ملک مذکور باشد از تاریخ انتشار این آگهی به مدت ده روز 
اعتراض خود را ضمن ارائه اصل سند مالکیت به این اداره تسلیم 
تا وفق مقررات عمل گردد بدیهی است چنانچه ظرف مدت مقرر 
اعتراضی واصل نشود و یا در صورت اعتراض اصل سند ارائه نگردد 

سند مالکیت المثنی طبق مقررات به متقاضی تسلیم خواهد شد.
حسین رضا نوری شاد 
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه سه کرج

از طرف محمد ابراهیم بحیرایی 
شناسه آگهی 1۷۹81۵4 

مفقودی نورآباد
اینجانب ایران اکبرزاده شرفی مالک خودرو سمند تیپ LX EF7 CNG مدل 1۳۹۵به شماره 
شهربانی ۳1ایران44۹ س۹۵وشــماره بدنه NAACJ1JE1GF321491 شماره موتور 
147H0215903 بعلت فقدان اسناد فروش ) برگ کمپانی وبرگ سبز(تقاضای رونوشت المثنی 
اسناد مذکور را نموده است.لذا چنانچه هرکس ادعایی در مورد خودروی مذکور داردظرف مدت  ده 
روز به دفتر حقوقی سازمان فروش شرکت ایران خودرو واقع در پیکان شهر ساختمان سمند مراجعه 

نماید.بدیهی است پس از انقضای مهلت مزبور طبق ظوابط مقرر اقدام خواهد شد.

مفقودی نورآباد
اینجانب حاجی مراد مرادی مالک خودرو پژوتیپ  405GLX-XU7 مدل1۳۹4به شماره 
شهربانی 41ایران۳1۵ ص41وشماره بدنه NAAM01CE2FH256884 شماره موتور 
124K0777371 بعلت فقدان اسناد فروش )برگ سبز(تقاضای رونوشت المثنی اسناد 
مذکور را نموده است.لذا چنانچه هرکس ادعایی در مورد خودروی مذکور داردظرف مدت  ده 
روز به دفتر حقوقی سازمان فروش شرکت ایران خودرو واقع در پیکان شهر ساختمان سمند 

مراجعه نماید.بدیهی است پس از انقضای مهلت مزبور طبق ظوابط مقرر اقدام خواهد شد. 

مفقودی نورآباد
برگ سبز  وکارت محمدمهدی ســوری موتور سیکلت   تیپ 200   
سیســتم متین مدل  1401 شــماره شــهربانی ایران    2۷۳1۷-
۵12 شــماره موتــور 0199NDR210422 شــماره شاســی 
NDRHAXKEENAB06401**مفقود گردید و از درجه اعتبار 

ساقط می باشد.

رفع فضای ناامیدی از اقتصاد
علی قنبری، اقتصاددان

هر چه ارتباط با کشــورهای همسایه و دیگر 
کشورها توســعه یابد، فضای سرمایه گذاری 
در کشــور فراهم و اقتصاد به مردم ســپرده 
شود، تولید رشــد و تورم کنترل خواهد شد. 
برای مهار تورم در کشور لازم است که میزان 
نقدینگی کنترل شود و میزان نقدینگی با تورم 
موجود نسبت یک به یک دارند. به هر شکل 
ممکن و با هر ابزاری که لازم است باید تورم را 
در اقتصاد کشور کنترل کرد و اقتصاد کشور 
را از وابستگی به نقدینگی نجات داد و دولت 

بودجه های جاری خود را کاهش دهد.
برای مهار تورم باید ســرمایه گذاران داخلی 
و خارجی را تشــویق به ســرمایه گذاری در 
کشور کرد تا تولید نیز رشــد داشته باشد. بر 
اساس اصول علم اقتصاد، مهار تورم با کنترل 
نقدینگی صورت می گیرد و برای رشد تولید 
نیز باید سرمایه گذاری افزایش یابد که لازمه 
این امر، باز شــدن فضای اقتصادی کشور و 
جلب اعتماد ســرمایه گذاران اســت. با رفع 
فضای نا امید و بی اعتمادی از اقتصاد، می توان 
اقتصاد کشــور را نجات داد و سرمایه گذاران 
داخلی و خارجی را امیدوار به سرمایه گذاری 

کرد.
هنگامی که در کشور ســرمایه گذاری کافی 
صورت می گیرد، چرخ های تولید نیز با سرعت 
بیشــتری به گردش می افتند که در پی آن 
درآمدهای عمومی بالا می رود و با شکل گیری 
رشد باکیفیت، در عمل کشور به سمت توسعه 

می رود. 
اکنون به نظر می رسد با روی کارآمدن دولت 
چهاردهم، باز هم مســاله تامین مالی یکی از 
چالش های اساسی قوه مجریه باشد. به ویژه 
که در این دولت به نظر می رسد تمرکز مدیران 
اقتصادی بر این اســت که از اقداماتی که به 
تلاطم دامن می زند خــودداری کنند. بانکها 
نزدیک به ۹۵ درصد تامیــن مالی در ایران را 
بر دوش می کشــند اما سیاستهای انقباضی 
بانک مرکزی امکان کافــی برای تامین مالی 
صنایع کشور را از نظام پولی کشور سلب کرده 
و اکنون صنایع باید در پی راههایی دیگر برای 

نیازهایشان باشند.
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فناوری و 
اطلاعات

استفاده از نقاط کوانتومی برای بهبود صنعت کشاورزی
یک اســتارت آپ فعال در حوزه کشــاورزی و فنــاوری نانو، از نقــاط کوانتومی 
برای کمک به کشــاورزی اســتفاده کرد. به گزارش مهر، اســتارت آپ مالزیایی 
به نــام کاربوتــک )Qarbotech( موفق به جــذب یک و نیــم میلیون دلار 
 بودجه شــد. این شــرکت نوپا این حمایت مالــی را از شــرکت های متعددی

 دریافت می کند.
این اســتارت آپ در حوزه کشــاورزی و فناوری نانو در مالــزی فعالیت می کند 
که این بودجه را برای گســترش فعالیت های خود در مالــزی، اندونزی، تایلند و 
 ویتنام هزینه خواهد کرد، جایی که تقاضا برای راه حل های کشــاورزی در حال

 افزایش است.
 Better Bite Ventures، ID ،این بودجه توسط شرکت های بین المللی نظیر
Capital، EQT Foundation و Epic Angels Limited تامین می شود. 
QarboGrow، یکی از محصولات این شرکت است که از نقاط کوانتومی کربنی 
برای بهبود فتوسنتز در گیاهان اســتفاده می کند که پتانسیل افزایش عملکرد 

محصولات را نشان می دهد.
نقاط کوانتومی پتانسیل بالایی برای بهبود صنعت کشــاورزی دارد، برای مثال 
در گلخانه ها نقاط کوانتومی می تواند میزان فتوســنتز را بهبود دهند. این نقاط 
می توانند فوتون هــای فرابنفش و آبی را به طول موج هــای دیگری تبدیل کنند 
که بیشتر مورد استفاده گیاهان است. فیلم های تقویت شده با نقاط کوانتومی در 
گلخانه ها و بالای گیاهان نصب می شــود تا به گیاهان کمک کند نور بیشتری را 

جذب کنند.
این فیلم ها حاوی مواد فلورسانس هســتند که طیف بهینه تری برای محصولات 
زراعی ایجاد می کند و بخش های کم مصرف نور خورشید را به طیف پر استفاده تر 

برای فتوسنتز تبدیل می کند.

توسعه هوش مصنوعی »بایت دنس« با تراشه بومی
به گفته ۳ منبع آگاه، شــرکت چینی بایت دنس تصمیــم دارد یک مدل هوش 

مصنوعی توسعه دهد که با تراشه های هواوی و بومی آموزش ببیند.
به گزارش مهر به نقل از رویترز، بایت دنس از شــرکت های چینی تراشه سازی 
متنوعی برای توسعه هوش مصنوعی خود استفاده می کند. همچنین این شرکت 
از ســال ۲۰۲۲ میلادی یعنی زمانی که محدودیت صادرات تراشــه های هوش 
مصنوعی پیشرفته آمریکایی به چین آغاز شــد، تولید تراشه های خود را تسریع 

کرده است.
بــه گفتــه ۳ منبــع آگاه، گام بعدی بایــت دنــس در حوزه هــوش مصنوعی 
اســتفاده از تراشــه Ascend۹۱۰B برای آمــوزش مدل زبانی بزرگ اســت. 
این شــرکت چینی تصمیم دارد یک مدل هــوش مصنوعی جدیــد ارائه کند. 
هرچند یک منبع آگاه دیگر نیز از قصد بایت دنس برای توســعه یک مدل هوش 
 مصنوعی جدید خبر داد اما مشــخص نکرد از تراشــه هواوی در آن اســتفاده 

می شود یا خیر.
بایت دنس در حال حاضر از تراشه Ascend۹۱۰B برای فعالیت های استنتاج 
رایانشــی ســبک تر، شــامل مدل های هوش مصنوعی از پیش آموزش دیده 
برای ارائه پیش بینی های مختلف اســتفاده می کنــد. آموزش مدل های هوش 
مصنوعی بســیار وســیع تر نیازمند مقدار زیادی داده اســت که ایــن امر لزوم 
 استفاده از تراشــه هایی با عملکرد بالا مانند واحدهای پردازش گرافیک انویدیا 

را ایجاب می کند.
طبق اطلاعات موجــود، قابلیت هــا و پیچیدگی مدل هــوش مصنوعی جدید 
بایت دنــس به وســیله پارامترهــای رایانشــی اندازه گرفته شــده و نســبت 
 بــه »دوبائــو« )Doubao()مــدل هــوش مصنوعــی فعلی این شــرکت( 

ضعیف تر است.
در سال جاری میلادی بایت بیش از ۱۰۰ تراشه Ascend۹۱۰B سفارش داد اما 
در جولای کمتر از ۳۰ هزار واحد را دریافت کرد که این امر نشان دهنده سرعت 
کند تامین نیازهای این شرکت است. ذخایر اندک و قدرت رایانشی محدود تراشه 
ها مانع از آن شــده که بایت دنس جدول زمانی دقیقی برای ارائه محصول جدید 

خود ارائه کند.
هوش مصنوعی به فناوری محوری در بخش های مختلف از بازی رایانشی گرفته 
تا تجارت الکترونیک تبدیل شده است. در همین راستا شرکت ها مدل های هوش 

مصنوعی شخصی سازی شده خود را در محصولاتشان یکپارچه می کنند.

۱۵ محصول دانش بنیان ایرانی در نمایشگاه ساختمان روسیه 
محصــولات دانش بنیــان ۱۵ شــرکت ایرانــی در پاویــون شــرکت های 
 Technobuild( دانش بنیان در نمایشــگاه بین المللی ســاختمان روســیه
۲۰۲۴( در شــهر یکاترینبــورگ معرفــی می شــوند. بــه گزارش ایســنا، در 
پاویــون شــرکت های دانش بنیــان ایــن نمایشــگاه بین المللی کــه از ۱۰ تا 
۱۳ مهر به همت صندوق نوآوری و شــکوفایی برپا شــده اســت، ۱۵ شــرکت 
 دانش بنیان بــه معرفی محصــولات و توانمندی های خود در حوزه ســاختمان 

می پردازند.
به نقل از صندوق نــوآوری، محصولات فناورانه ای که در این نمایشــگاه معرفی 

شده اند، به این شرح است:
»ســامانه بازیابــی و مدیریت انــرژی آسانســور )تک فاز و ســه فاز تــا توان 
۴۵ کیلووات(«، »تیغــه عایق حرارتــی پروفیل های آلومینیومــی برپایه پلی 
آمید ۶۶ تقویت شــده با ۲۵ درصد الیاف شیشــه«، »چســب گرماذوب چوب 
بر پایــه EVA، چســب گرماذوب بســته بندی بــر پایه EVA، چســب چوب، 
 لبه چســب«، »میکرو ذرات بــر پایه ســیلیس با اســتفاده از ضایعــات برنج 
برای تولید مصالح ســاختمانی و بتن هــای آب گریز، خوشــبوکننده هوا برای 
ادارات و ســاختمان ها و هتل ها«، »پلی اســتر پلی ال حاوی نانو الیاف ســلولز 
جهت تولید فوم سخت«، »خانه پیش ساخته تولید شــده با استفاده از دستگاه 
قالب گیری دورانی«، »DVAU– واحد اعــلان صوتی دیجیتال ناوگان خط یک 
شرکت بهره برداری قطار شهری مشــهد«،  »باس داکت SCM-LV، باس داکت 
SCM-MV، باس داکــت IPB، انتقال انرژی از طریق امکان انشــعاب پذیری، 
تغییرات و جابجایی های دلخواه و متنوع را بدون محدودیت خاصی در آپارتمان ها 
و مجتمع های بزرگ و خانه ها( اعطا می کند.«، » طرح صنعتی ســاخت دستگاه 
طیف سنج ولتاژ برق  قابل حمل دیجیتال در ساختمان های صنعتی و مسکونی«، 
»برنامه طراحی و تولید شــیر حســاس به حریق، شــیر تنظیم و محدودکننده 
 ۳VF جریان گاز در آپارتمان ها و کلیه مراکز گازکشی شــده«، »درایو آسانسور
با توان ۱۱ کیلــووات، محصول کاربــردی در صنعت ســاختمان و مجتمع ها و 
مراکز عمومی«، »ســامانه کنترل شرایط محیطی ســاختمان بر بستر اینترنت 
اشــیاء کنترل و هوشمندسازی ســاختمان«،  »مایع ســخت کننده سطح بتن 
بر پایه لیتیم پتاســیم ســیلیکات، تترااتیل اورتو، ســیلیکات و تترامتیل اورتو 
سیلیکات، مایع سخت کننده ســطح بتن بر پایه لیتیم سیلیکات، پتاسیم متیل 
سیلیکونات«، »سیستم هوشمندسازی تأسیسات ساختمانی از جمله در مراکز 
و مجتمع های مســکونی، تجاری، اداری، پزشکی و شــهری« و » تولید پوشش 
کامپوزیتی )ریدوم( کامپوزیتــی با قابلیت جذب پایین در باندهای فرکانســی 
بالای ۸ گیگاهرتز، پوشــش ریدوم یا آنتن پوش ســاختاری ضد آب است که از 
 آنتن در کاربردهای مجتمع ها و ساختمان راداری، ردیابی، مخابراتی، تجسسی 

و … محافظت می کند.

اخبار

تعداد تراکنش ها در مرکز ملی 
تبــادل اطلاعات که از ســال 
۱۳۹۵ در دستور کار سازمان 
فناوری اطلاعات ایــران قرار 
گرفت، در کل سال ۱۴۰۲ به 
حدود ۸.۶ میلیارد و در شش ماه نخست سال جاری به 
بیش از چهار میلیارد رسیده است. به گزارش ایسنا، در 
شهرنشــینی امروزی، به کارگیری فناوری اطلاعات در 
بخش های مختلف برای افزایش بهره وری و ارتقای سطح 
خدمات رسانی یک امر ضروری بوده و مهمترین نتیجه 
آن افزایش رضایت مردم به شــرط پیاده ســازی دولت 

الکترونیکی به صورت صحیح، خواهد بود.
به اعتقاد کارشناســان اســتفاده از ارتباطات و فناوری 
اطلاعات جهت بهبود کارایی و اثر بخشــی، شــفافیت 
اطلاعات و مقایســه پذیری مبادلات اطلاعاتی و پولی 
در درون دولت، بین دولت و سازمان های تابعه آن، بین 
دولت و شهروندان و بین دولت و بخش خصوصی، دولت 
الکترونیک اطلاق می شود و به دلیل اهمیت آن توسعه و 
اجرای دولت الکترونیک یکی از اولویت های اصلی دستور 

کار کشورهای مختلف قرار گرفته است.
با وجود آنکه فناوری های دولــت الکترونیک می توانند 
زندگی ۸۰ درصد از جمعیت جهان در کشــورهای در 
حال توســعه را بهبود بخشند، اما کشــورهایی هستند 
که از پیشگامان دولت الکترونیک محسوب می شوند و 

دستاورهای اولیه را به دست آورده اند.
بنابراین کاهش هزینه های دولت، صرفه جویی در وقت و 
انرژی )۶۰ درصد(، کاهش فساد اداری، ارائه خدمات پر 
سرعت به مردم و افزایش اشتغال به دلیل ارائه خدمات 

دولتی توسط بخش خصوصی برخی از مهم ترین فوایدی 
است که برای دولت الکترونیک نام برده شده است؛ در 
همین رابطه ایجاد مرکز ملی تبــادل اطلاعات یکی از 
نتایج تلاش ایران طی ســال های گذشته برای پیشبرد 

دولت الکترونیک محسوب می شود.
 یکپارچه ســازی اطلاعات و خدمات در راستای تحقق 
نسل جدید توسعه دولت الکترونیک )۲EGOV( نیازمند 
وجود بســتری برای تبادل و به اشتراک گذاری داده ها، 
اطلاعات و خدمات است. لازمه تحقق اهداف عالی توسعه 
دولت الکترونیکی در ایجاد زیرساخت تعامل پذیر، پویا 
و یکپارچه تبــادل اطلاعات و خدمات دولت اســت که 
در ادبیات این حوزه تحت عنوان مرکز تبادل اطلاعات 
)NIX( یــا گذرگاه خدمــات دولت )GSB( شــناخته 

می شود.
سازمان فناوری اطلاعات ایران در راستای پاسخگویی به 
تعهدات محوله در برنامه پنجم توسعه و آیین نامه اجرایی 
آن و نیز بر اســاس ضوابط فنی و اجرایی توسعه دولت 
الکترونیکی مصوب شــورای عالی فناوری اطلاعات در 
ایجاد مرکز ملی تبادل اطلاعات جهت به اشتراک گذاری 
خدمات الکترونیکی بین دستگاهی در بستر شبکه ملی 

اطلاعات اقدام به ایجاد بستر کرد.
نتیجه این اقــدام انجــام تعامــلات الکترونیکی بین 
دستگاهی )G۲G( است که زیرســاخت ارائه خدمات 
دولت به کســب و کارها )C۲G( و ارائه خدمات دولت 
به شــهروندان )B۲G( را فراهم می کند. در واقع مرکز 
ملی تبادل اطلاعــات برای اتصال میان دســتگاه های 
مختلف راه اندازی شده و تعداد تراکنش های این مرکز 
بنابر اعلام مسئولان در ماه های گذشــته در سال ۹۹، 
از ۱.۵ میلیارد به ۸ میلیارد در ســال ۱۴۰۲ رســیده 
 است که نشان می دهد دســتگاه ها بیشتر به یک دیگر 

متصل شده اند.

آخرین وضعیت و عملکرد مرکز ملی تبادل 
)NIX( اطلاعات

بر اساس قانون، تکلیفی برای سازمان فناوری اطلاعات 
ایران ایجاد شد که از سال ۱۳۹۵ ایجاد مرکز ملی تبادل 
اطلاعات در دستور کار قرار گرفت به گفته رئیس سازمان 
فناوری اطلاعات ایران در آن زمــان تنها هفت خدمت 
بر این بســتر ارائه می شد و شــاهد فعالیت ۲۷ دستگاه 
سرویس دهنده و ۲۶ دستگاه سرویس گیرنده بودیم که 
به تدریج بر تعداد دستگاه های سرویس دهنده و سرویس 

گیرنده در این مرکز افزوده شد.
در سال ۱۴۰۰ حدود یک هزار و ۵۰۰ سرویس بر این بستر 
ارائه می شد اما اکنون تعداد این خدمات به بیش از سه هزار 
۵۰۰ مورد رسیده است و تا سال ۱۴۰۰ حدود ۹۰ دستگاه 
به سرویس دهی بر این بســتر می پرداختند که این رقم 
تاکنون به بیش از ۱۶۰ مورد ارتقاء یافته است. همچنین در 
زمینه دستگاه های سرویس گیرنده نیز تعداد آنها طی سه 

سال گذشته از ۹۱۶ مورد به بیش از ۱۱۰۰ دستگاه رسیده 
است. رئیس سازمان فناوری اطلاعات ایران با بیان اینکه 
تاکنون بیش از ۲۴ میلیارد تراکنش بر بســتر مرکز ملی 
تبادل اطلاعات یا NIX انجام شده است، اظهار کرد: با این 
وجود لازم است تعداد خدماتی که دستگاه های مختلف 
اجرایی بر این بستر ارائه می کنند افزایش پیدا کند. در حال 
حاضر حدود ۱۴ تا ۱۵ درصد خدمات دستگاه های مختلف 
به حالت هوشمند درآمده است که طبق برنامه ششم توسعه 
لازم است سالانه ۲۰ درصد خدمات هر سازمان به خدمات 

هوشمند آن اضافه شود.
در این راستا وی به تازگی درباره وضعیت تراکنش های 
این مرکز اعلام کرد: در کل ســال ۱۴۰۲ به حدود ۸.۶ 
میلیارد و در شش ماه نخست سال جاری به بیش از چهار 
میلیارد رسیده اســت. وی گفت: عمده این تراکنش ها 
مربوط خدماتی است که مردم از سامانه های دستگاه های 

دولتی و حتی خصوصی دریافت کرده اند.  

رضایت مردم با پیاده سازی دولت الکترونیکی افزایش می یابد

چهار میلیارد تراکنش در مرکز ملی تبادل اطلاعات
News kasbokar@gmail.com

رئیس ســازمان تنظیم مقــررات و ارتباطات رادیویی 
گفت: توسعه شبکه سیار نسل پنجم در ایران در دستور 
کار قرار گرفته و تاکنون حدود ۲۰۰۰ سایت راه اندازی 
 ۵G شده است و بررسی چالش ها و فرصت های استقرار
در جنوب آســیا و نگاهی به آینده این فناوری و نسل 

ششم شبکه های ارتباطی )۶G( بسیار با اهمیت است.
کارگاه آخریــن گرایش هــا و فناوری های نوین شــورای 
رگولاتوری های جنوب آســیا )SATRC( به میزبانی ایران 
با حضور ماســانوری کندو، دبیرکل جامعه مخابراتی آسیا و 
اقیانوسیه )APT( و کشورهای هند، مالدیو، نپال، پاکستان، 

بنگلادش، بوتان، سریلانکا و افغانستان در تهران برگزار شد.
حمید فتاحی-قائم مقــام وزیر ارتباطــات و فناوری 
اطلاعات- در آغــاز به کار این نشســت با محکومیت 
اقدام جنایتکارانه رژیم اسرائیل در بکارگیری تجهیزات 
مخابراتی به عنوان ابزار ترور و کشــتن زنان و کودکان 
بی گناه گفت: تجهیزاتی که با تلاش دانشمندان حوزه 
مخابرات و ارتباطات طراحی و تولید شــده اســت و 
می بایســت به عنوان ابزار ارتباطی برای تسهیل امور 
مردم به کار گرفته شود، در اقدامی بی سابقه، به عنوان 

سلاح کشتار جمعی بکار برده شده است.
رئیس سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی تاکید 
 ITU کرد: بر همین اساس لازم است همه کشورهای عضو
برای جلوگیری از این بدعت خطرناک اعتراض خود را اعلام 
کرده و تصمیم لازم برای تنبیه این رژیم متخلف گرفته 

شود. وی با اشاره به اینکه نشست SATRC فرصتی برای 
تبادل دانش و تجربیات و تقویت همکاری های مشترک 
میان کشورهای منطقه جنوب آسیا است، افزود: امیدواریم 
با هم اندیشی و تعامل سازنده، بتوانیم راهکارهای نوینی 
برای چالش های پیش روی حــوزه ارتباطات و فناوری 

اطلاعات در سطح منطقه ای و بین المللی ارایه کنیم.
معاون وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات با تاکید بر اینکه 
توسعه سریع زیرساخت های ارتباطی و روندهای فناورانه، 
نقش مهمی در توانمندســازی جوامع و تســریع رشد 
اقتصادی ایفا می کنند، گفت: در دنیایی که روز به روز به 
دیجیتالی تر شدن نزدیکتر می شود، یافتن تعادلی میان 
سه عنصر امنیت ســایبری، حریم خصوصی و نوآوری 
بسیار ضروری است. همچنین با ســرعت پیشرفت در 
فناوری هایی مانند هوش مصنوعی )AI(، نیاز به سیاست ها 
و مقرراتی مناســب برای اســتفاده از این فناوری ها به 

شیوه ای مسئولانه، بیش از پیش احساس می شود.
فتاحی اظهار کرد: جمهوری اســلامی ایــران با درک 
اهمیت حیاتی فناوری های نوین در توســعه ارتباطات 
پایدار، جایگاه ویژه ای را برای این حوزه در برنامه های 
راهبردی خود پیش بینی کرده است. وی هدف از این 
رویکرد را بهره برداری حداکثری از ظرفیت های فناوری 
اطلاعات و ارتباطات به منظور ارتقاء زندگی شهروندان، 
افزایش بهره وری در بخشــهای مختلــف اقتصادی و 

حرکت به سوی دولت هوشمند عنوان کرد.

رئیس رگولاتوری با اشاره به گسترش پهن باند ثابت و 
سیار به عنوان یکی از مهمترین دستاوردهای سالهای 
اخیر کشورمان گفت: در سالهای اخیر توسعه پوشش 
فیبرنوری با طرح ملی فیبرنوری منازل و کسب و کارها 

در دستور کار قرار گرفته و در حال انجام است.
فتاحی تصریــح کرد: این فنــاوری نه تنهــا به بهبود 
کیفیت دسترســی به اینترنت کمــک می کند، بلکه 
پایه گذار زیرساختی پایدار برای پذیرش فناوری های 
نوظهور و آینده محور است و فیبرنوری با فراهم آوردن 
سرعت های گیگابایتی و افزایش اطمینان پذیری، راه را 
برای شهرهای هوشمند، بهداشت دیجیتال و آموزش 
از راه دور همــوار می کند و ما در نظــر داریم از طریق 
سیاستهای مناسب، سرمایه گذاری های پایدار در این 
بخش را تضمین کنیم و اطمینان حاصل کنیم که این 
خدمات به شکلی عادلانه در دسترس همگان قرار گیرد.

قائم مقام وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات با اشاره به 
فناوری ۵G به عنوان یکی از نقاط عطف تحول دیجیتال 
گفت: توسعه شبکه سیار نسل پنجم در ایران در دستور 
کار قرار گرفته و تاکنون حدود دو هزار سایت راه اندازی 
 ۵G شده است و بررسی چالش ها و فرصت های استقرار
در جنوب آســیا و نگاهی به آینده این فناوری و نسل 

ششم شبکه های ارتباطی )۶G( بسیار با اهمیت است.
حمید فتاحی افزود: ارتباطات ماهواره ای نیز به عنوان 
یکی از فناوری های در حال رشــد، نقــش حیاتی در 

دسترسی به ارتباطات جهانی و کاهش شکاف دیجیتال 
ایفا می کند. با ظهور منظومه های ماهواره ای و توسعه 
فناوری  های ماهواره ای بــرای ارایه خدمات پهن باند، 
شــاهد تغییرات عمده ای در نحوه اتصــال جوامع به 

اینترنت خواهیم بود.
براســاس اعلام ســازمان تنظیم مقررات و ارتباطات 
رادیویی، وی با تاکید بر نقش حیاتــی این فناوری به 
ویژه در مناطقی که از پوشــش زمینی کافی برخوردار 
نیستند، گفت: در این راستا رفع چالش های مرتبط با 
این فناوری ها از جمله رعایت حقوق سرزمینی کشورها 
و حریم خصوصی اســتفاده کنندگان و الزام به رعایت 

مقررات بین المللی دارای اهمیت بسزایی است.
فتاحی با اشــاره به ظرفیت ســازمانهای منطقه ای و 
بین المللی در کنار دولت ها در تصمیم سازی به منظور 
اســتفاده صلح آمیز از فناوری های جدید، اســتفاده 
حداکثری از فرصت ها و غلبه بر چالش های آن عنوان 
کرد: جمهوری اســلامی ایران در حــوزه فناوری های 
نوین در سطح داخلی با اقداماتی مانند سیاستگذاری 
و وضع قوانین و مقررات به قانونمندسازی این حوزه ها 
می پردازد و در سطح منطقه ای و بین المللی نیز با حضور 
فعال و مداوم در مجامع تخصصــی بین المللی همواره 
تلاش کرده با توجه به اهداف آنها، برنامه های توســعه 
خود را با جدیت دنبال کند و در برنامه های بین المللی 

مرتبط، مشارکت حداکثری داشته باشد.

دبیر شورای معین شورای عالی انقلاب فرهنگی گفت: 
سند ملی توسعه صنایع دستی کشور و اصلاح و بازنگری 
اساسنامه دانشگاه سوره در جلسه ۴۹۵ این شورا تصویب 

شد.
به گــزارش گروه علمــی ایرنا از شــورای عالی انقلاب 
فرهنگی، غلامرضا بصیرنیا با تشــریح مصوبات جلسه 
۴۹۵ این شورا اظهار داشــت: سند ملی توسعه صنایع 
دستی با مشارکت ستاد فرهنگی و اجتماعی دبیرخانه، 
وزارت میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی و 
با همکاری همه ذی نفعان به منظور سیاســت گذاری 
صحیح برای رونق سرمایه گذاری جدی در صنایع دستی 
و هموارسازی ورود گسترده تولیدات هنرمندان ایرانی 
به بازارهای جهانی، شهریور امســال در شورای معین 
شورای عالی انقلاب فرهنگی تصویب و در صحن شورای 
عالی انقلاب فرهنگی اعلام وصول شد و بعضی از اعضای 
شورای عالی نکات اصلاحی و تکمیلی در مورد این سند 
اعلام کردند که در این جلسه شورای معین نقطه نظرات 
تکمیلی و اصلاحی اعضا در بررسی و تکمیل سند مذکور 

به تصویب نهایی رسید.
وی افزود: در این ســند، مســائل اصلی حوزه صنایع 
دستی شناسایی و برای رفع آنها، سیاست های کلان و 
اقدامات لازم به منظور حمایت از هنرمند، توانمندسازی 
صنعتگران و تشویق بازرگانان حوزه صنایع دستی، تقویت 
شــرکت ها و نمانام های فعال در حوزه صنایع دستی و 
حمایت از شکل گیری شــرکت های بزرگ سهامی در 
چرخه تولید و زنجیره ارزش و تسهیل صادرات و توسعه 
بازارهای هدف در ســطوح ملی و بین المللی، افزایش 
سرمایه گذاری در راستای ارتقای زنجیره ارزش صنایع 
دستی، حضور فعال در رویدادها و مجامع جهانی مرتبط 

با صنایع دستی و افزایش ســهم صنایع دستی اصیل 
ایرانی - اسلامی از تولید ناخالص ملی؛ پیش بینی و لحاظ 

شده است.
بصیرنیا تاکید کرد: در همین راستا نیز ۶۳ برنامه اجرایی 
با نگاشت نهادی و تقسیم کار ملی مشخص دستگاهی 
تدارک دیده شده است که برای اجرای سند نیز کارگروه 
ملی صنایع دستی در وزارت میراث فرهنگی، گردشگری 
و صنایع دستی با حضور نمایندگان دستگاه های دولتی 

ذی ربط و بخش خصوصی تشکیل می شود.
دبیر شورای معین شورای عالی انقلاب فرهنگی اظهار 
داشت: در جلسه یادشده، اساسنامه دانشگاه سوره نیز 
مورد اصلاح و بازنگری قرار گرفت و به تصویب رســید. 
طبق اساسنامه جدید، دانشــگاه سوره با حفظ ماهیت 
غیردولتی- غیرانتفاعی به دانشــگاهی بین المللی و با 
رســالتی خاص در حوزه های هنر، ادبیــات، فرهنگ، 
رســانه، تبلیغ، ارتباطات، فناوری های جدید خصوصا 
رسانه های اجتماعی و خلاقیت های نرم افزاری هنری، 
رسانه ای و شــبکه ای، پیشران و آینده ســاز مرتبط با 
این حوزه هــا به ویــژه در عرصه های فضــای مجازی 
و هوش مصنوعــی و نیز معماری و شهرســازی، برای 
آموزش و تربیت افراد در این حوزه ها و معطوف به رفع 
 نیازهای انقلاب اســلامی در داخل و خارج از کشــور 

تبدیل می شود.
وی اضافه کرد: همچنین این دانشگاه به عنوان مؤسسه ای 
مستقل ذیل سازمان تبلیغات اسلامی و مرتبط با حوزه 
هنری انقلاب اسلامی، براساس مصوبات شورای عالی 
انقلاب فرهنگــی، قانون اهداف، وظایف و تشــکیلات 
وزارت علوم و قوانین و مقررات نظام آموزش عالی کشور 

فعالیت خواهد کرد.

وزیر علــوم، تحقیقات و فناوری بر لزوم توســعه و تعمیق 
همکاری های علمی و فناوری بین ایران و ژاپن تاکید کرد و 
گفت: نباید تحریم های ظالمانه مانع ارتقای روابط علمی دو 
کشور شود. به گزارش وزارت علوم، تحقیقات و فناوری، در 
آستانه سفر وزیر علوم به ژاپن برای شرکت در بیست و یکمین 
اجلاس جهانی علم و فناوری در جامعه، تســوکادا تاماکی 
سفیر ژاپن در ایران با حضور در ستاد وزارت علوم با حسین 

سیمایی صراف دیدار و گفت وگو کرد.
وزیر علوم در این دیدار، علاوه بر تبریک انتخاب نخســت 
وزیر جدید ژاپن، گفــت: تاریخ روابط دو کشــور به قرون 
گذشــته برمی گردد که همواره بین آنها روابط دوستانه و 
حســنه  برقرار بوده است. ســیمایی صراف اظهار داشت: 
همکاری های علمی ایران و ژاپــن همچون دیگر روابط، از 
گذشته برقرار بوده و تعدادی از مدیران اجرایی و دانشگاهی 
ما از فارغ التحصیلان ژاپن هستند که علاقه مندیم این مهم 
به صورت متقابل در آینده نیز ادامه داشته باشد. وزیر علوم، 
تحقیقات و فناوری افزود: ایران آمادگی دارد از دانشجویان 
ژاپنی در رشته های علوم انسانی مانند اسلام شناسی، زبان 
فارسی و سایر موضوعاتی که مورد علاقه دانشجویان ژاپن 
باشد، پذیرش دانشجو داشته باشد. وی با اشاره به تدریس 
زبان ژاپنی در دانشگاه تهران، گفت: انتظار داریم کرسی زبان 
فارسی که پیش از این در دانشگاه های ژاپن دایر بود با قدرت 
فعال و احیا شود همچنین برای اعزام استاد زبان فارسی و 
تامین محتوا در این موضوع آمادگی داریم. سیمایی صراف، 
حوزه محیط زیست را از جمله دیگر زمینه های همکاری بین 
دو کشور اعلام کرد و گفت: نباید تحریم های ظالمانه مانع 

ارتقای روابط علمی دو کشور شود.
وزیر علوم، تحقیقات و فناوری با اشــاره به حضور خود در 
»بیست و یکمین اجلاس جهانی علم و فناوری در جامعه« 

که در ژاپن برگزار می شود، اظهار داشت: نگاه ایران و ژاپن در 
مسائل علمی به هم نزدیک است زیرا هر دو کشور توجه به 

انسانیت را محور علم می دانند.
سیمایی صراف گفت: اولین دیدار خارجی بنده به عنوان وزیر 
علوم با ژاپن بوده است که حاکی از اهمیت این کشور در نگاه 
ملت و دولت ایران دارد. تسوکادا تاماکی سفیر کشور ژاپن در 
ایران گفت: حضور وزیر علوم ایران در بیست و یکمین اجلاس 
جهانی علم و فناوری در جامعه فرصت مناسبی برای معرفی 
ایده ها و ابتکارات علمی ایران به دنیاســت و زمینه تقویت 

همکاری های علمی با ژاپن را فراهم می کند.
وی افزود: ژاپن درحوزه محیط زیست با ایران همکاری هایی 
داشته است که می تواند توســعه یابد. سفیر ژاپن در ایران 
گفت: ایران رتبه پنچم و ژاپن رتبه چهارم دنیا در پژوهش 
های نانوفناوری را در اختیار دارد که دو کشور با همکاری در 

این زمینه می توانند در دنیا حرف نخست را بزنند.
براساس این گزارش، امید رضایی فر رئیس مرکز همکاری 
های علمی و بین المللی وزارت علوم نیز در این دیدار گفت: 
زمینه های همکاری ایران و ژاپن متعدد است و بهتر است با 
امضای تفاهم نامه همکاری، مسائل مورد علاقه را با جدیت 
پیگیری کنیم. وی با اشاره به فعالیت بین المللی وزارت علوم، 
تحقیقات و فناوری گفت: نظر به تجارب موفق ایران در زمینه 
نمایه کردن مقالات علمی و نیز هوشمندسازی نظام عرضه 
و تقاضای پژوهش، آموزش و فناوری امکان همکاری با ژاپن 
وجود دارد. علیرضا زراسوندی رئیس پارک علم و فناوری 
بین المللی ایران در این دیدار گفت: ۴۰۰ شــرکت فناور و 
دانش بنیان در این پارک مستقر هستند که امکان همکاری 
با ژاپن در این بخش وجود دارد. وی با اشاره به توانمندی های 
پارک های علم و فناوری در کشور، از سفیر ژاپن برای بازدید 

از این ظرفیت بزرگ دعوت کرد.

راه اندازی ۲۰۰۰ سایت نسل پنجم در کشور

لزوم توسعه و تعمیق همکاری های علمی و فناورانه ایران و ژاپنتصویب سند ملی توسعه صنایع دستی
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سبکزندگي

معاون رئيس جمهور در امور زنان و خانواده 
در مراسم افتتاح نمايشگاه دهه كسب وكار 
با بيان اينكه زنان بيشتر از مردان در معرض 
فقر قرار دارند، گفت: زنــان از قابليت ها و 
امكانات لازم براي توانمنــدي و كاهش 
فقر برخوردار نيستند كه دليل آن وجود موانع فرهنگي، اجتماعي و 

اقتصادي در راه توسعه و پيشرفت وضعيت زنان است. 
مشــاركت در انتخابات و عضويت در احزاب و تشــكل ها را ازجمله 
متغيرهاي توانمندســازي سياســي زنان دانســت و تصريح كرد: 
افزايش عزت نفس، اســتقلال فكري، احســاس قــدرت، افزايش 
اعتمادبه نفس و احســاس كارآمدي در بعد توانمنــدي رواني مورد 
توجه است و در بعد اجتماعي نيز شركت و عضويت در انجمن هاي 
 فرهنگــي، علمــي، مجالــس مذهبــي و فعاليت هــاي گروهي 

مدنظر قرار مي گيرد. 
وي با تاكيد بر اينكه امروزه در اغلب كشــورها توانمندســازي براي 
دستيابي به توسعه پايدار به عنوان كارآمدترين روش تلقي مي شود، 
گفت: با توجه به اينكه فقر زنان جنبه اقتصادي ندارد و جنبه اجتماعي 
و رواني آن بسيار مهم تر است، توانمندي زنان و تحولات ساختاري براي 
مبارزه با فقر جامعه ضروري است البته فقر زنان تنها مربوط به درآمد 
نيست بلكه قدرت، اعتماد، خودباوري و پذيرش اجتماعي در حل اين 

مساله بسيار مهم است. 
وي افزود: بنابراين اين موضوع سبب شكل گيري رويكردهاي متفاوتي 
از تاكيد بر نيازهاي اساسي زنان تا كسب وضعيت برابر قانوني مورد 

توجه قرار گرفته است. 
معاون رئيس جمهوري در امور زنان و خانواده، ماندگاري نابرابري ها 
و تبعيض ها را نشانه عدم موفقيت ديدگاه هاي مختلف در حوزه زنان 
عنوان كرد و گفت: بايد به سمت رويكردي حركت كنيم تا نيازهاي 
عملي و استراتژيك زنان به طور همزمان مورد توجه قرار گيرد و اين 
مسائل از طريق جريان سازي جنسيتي در توسعه همه جانبه مورد 

بررسي و هدف گذاري قرار گيرد. 
وي با اشاره به تحولات سريع جمعيتي در ابعاد اجتماعي و اقتصادي 
در سه دهه اخير، گفت: اين تغييرات در وضعيت فعلي زنان سرپرست 
خانوار بي تاثير نبوده و اين گروه از زنان را بسيار آسيب پذير كرده است، 
همچنين مجموعه عواملي مانند رشد شهرنشيني، الگوهاي جديد 
مهاجرت داخلي، كاهش نرخ باروري، تورم جمعيت جوان، سالخوردگي 
جمعيت و افزايش تعداد خانوارهاي زن سرپرســت ازجمله مسائل 

نوظهور جمعيتي است كه متاثر از تغييرات اجتماعي و اقتصادي كلان 
جامعه است و قابليت تاثيرگذاري بر جامعه را دارد. 

 هزینه طرح توانمند سازی زنان سرپرست خانوار
به گزارش ايسنا مولاوردي با بيان اينكه تركيب سني، تحصيل، درآمد 
و فقر اقتصادي از آسيب هاي زنان سرپرست خانوار است كه بايد مورد 
توجه مسئولان قرار گيرد، اظهار داشت: تامين نيازهاي اساسي اعضاي 
خانواده توسط سرپرست خانوار، وجود تبعيض هاي جنسيتي و نابرابري 
در عرصه هاي مختلف اجتماعي و اقتصادي، از ديگر عواملي هستند 
كه موجب آسيب پذيري بخش قابل توجهي از جامعه زنان سرپرست 
خانوار شده است و همزمان با اين تغييرات با پديده هاي ديگري مانند 
زنانه شدن پديده سالمندي و به طبع آن زنانه شدن سرپرستي خانوار و 
گسترش سرپرستي خانوار توسط زنان به دليل فوت همسر، بالا رفتن 

سن ازدواج و افزايش ميزان طلاق مواجه هستيم. 

 ضرورت ایجاد هماهنگي و پرهيز از موازي كاري در حوزه 
زنان سرپرست خانوار

وي افزود: پس از پيروزي انقلاب اســلامي موضوع زنان سرپرست 
خانوار در كانون توجه برنامه ريزان جامعه بوده و زمينه هاي قانوني و 
حقوقي مناسبي براي پاسخگويي به مســائل و نيازهاي اين گروه از 
جامعه فراهم شده است اما با آسيب شناسي وضعيت موجود اين گروه 
از جامعه و با توجه به موازي كاري دســتگاه هاي مرتبط، طرح جامع 
توانمندسازي زنان سرپرست خانوار را با مشاركت دستگاه هاي مختلف 
 تدوين كرديم تا يك مدل مناسب و حمايتي را از اين گروه زنان ارائه 
دهيم. معاون رئيس جمهــور در امور زنان و خانــواده با اعلام اينكه 
 طبق آمار ۸۲ درصد از زنان سرپرســت خانوار بيكار هستند، 
اظهار داشت: ضرورت ايجاد هماهنگي و پرهيز از موازي كاري 
از طريــق تمركــز برنامه ريزي و تقســيم كار تشــكيلاتي و 
وزارتي و يكپارچه ســازي بانك هاي اطلاعاتي، موجب شــد با 
اجراي آزمايشي »طرح جامع توانمندســازي زنان سرپرست 
خانــوار« در شــهر ري با شناســايي نقايص و كاســتي هاي 
 اين طرح، طرح جامعي را براي اجرا در سراســر كشــور ارائه 

دهيم. 
مولاوردي با اشــاره بــه برنامه هــاي دولت در حــوزه زنان 
سرپرســت خانوار گفت: مجموعه دســتگاه هايي كه به عنوان 
خانواده دولت تدبير و اميد در حال فعاليت هســتند، طرح ها 

و برنامه هــاي متعددي را ماننــد لايحه بيمه زنــان خانه دار، 
طــرح ارزش گــذاري كار خانگي زنان، بســته سياســتي- 
اجرايي اشــتغال زنان كه يكــي از گروه هاي هــدف آن زنان 
سرپرست خانوار اســت، ســاماندهي زنان در سكونتگاه هاي 
غيررسمي كه در قالب تفاهم نامه با دســتگاه هاي اجرايي در 

حــال پيگيري اســت و همچنين طرح تحول نظام ســلامت 
 را براي حمايت از اين گــروه از زنان در دســتوركار خود قرار 
داده انــد.  وي در ادامه افزود: مذاكــرات چندجانبه اي را براي 
نتيجه بخشي و اثربخشي حمايت هاي دولت از زنان سرپرست 

خانوار با دستگاه هاي مرتبط براي بازاريابي آغاز كرده ايم. 

به عنوان مثال براي محصولات صنايع دستي اين زنان به دنبال 
ارائه يك طرح ضربتي با همكاري ســازمان ميراث فرهنگي و 
صنايع دستي هستيم تا با هم افزايي، تجميع امكانات و تسهيلات 
 دستگاه هاي مختلف در جهت تقويت اشتغالزايي زنان حركت 

كنيم. 

 توانمند سازی زنان برای دستیابی به توسعه پایدار

۸۲درصداززنانسرپرستخانواربيكارند

قيچي، شانه، ناخن گير، مسواك، د    ستمال 
آشپزخانه، د    ونات و ســاند    ويچ هاي گرم 
و سرد    ، مانتو و شــلوار و روســري، انواع 
اســباب بازي، لوازم آرايشــي، د    اروهاي 
گياهي، زعفران، بد    ليجــات، كلاه گيس، 
همه وهمه... تنها بخشي از اجناسي است كه مي شود     د    ر متروي تهران 

و واگن هايش د    يد     و خريد    . 
بازار مترو امروز به قد    ري رســميت پيد    ا كرد    ه است كه د    يگر برخي 
محصولات، همچون ريمل سرطلايي و د    ونات برند     مترو د    ارند     و فقط 

د    ر اين فروشگاه بزرگ پيد    ا مي شود    . 
به گزارش ايسنا، بعد     از چند     سال از ظهور پد    يد    ه د    ستفروشي د    ر مترو، 
هنوز هم كه وارد     مترو مي شوي صد    اي د    رهم و برهمي از فروشند    گان 
با تن هاي زير و بم بلند     و آرام شنيد    ه مي شود     كه د    ر هر شرايطي، حتي 

شلوغ ترين ساعات مترو هم از تبليغ و فروش صرف نظر نمي كنند    . 
پيرزني رنجور و رنگ پريد    ه با د    ست هاي لرزان اسكاچ هاي رنگي كه به 
اجناس مشابه د    ر قطار شباهتي ند    ارند     را د    ر د    ستانش مي چرخاند     و انگار 
زيرلب چيزهايي مي گويد     كه صد    ايش د    ر فضا گم مي شود    ؛ پنج شنبه 
شب است و...، خود     را به د    ر يكي از آخرين قطارهايي كه به كرج مي رود     

رساند    ه تا آخرين فروشش را د    اشته باشد    . 
پاهايش را د    راز مي كند     و با د    ست ها ماساژ مي د    هد    . مي گويد     خيلي وقت 
نيست كه به مترو مي آيد     و خيلي هم روزي سراغش نمي آيد    . اعتقاد     
د    ارد     برخورد     ماموران مترو د    ر د    و سه ماهي كه مشغول به كار شد    ه است، 
بد     نبود    ه است و البته فروشي ند    ارد     كه با او برخورد     كنند    . از پسر بيمارش 
مي گويد     كه مجبور است كارش را از او پنهان كند     و واي به روزي كه 

بد    اند     براي د    ستفروشي به مترو مي آيد    ... 
»آمنه« د    ختري جوان است كه به نظر بيمار مي رسد    . جوراب و ساق 
مي فروشد     اما اجناسش خريد    اري ند    ارد    . متروسواران هميشگي او را 
مي شناســند     و با او خوش وبش مي كنند    . به سختي حرف مي زند     اما 
معمولا با صد    اي بلند     حرف هايي جز تبليغات اجناسش د    ارد     كه براي 
مسافران خسته و خواب آلود     بگويد    . از وضعيت خانواد    گي و مالي اش 
مي گويد    . اجناسش كم نمي شود     اما پول هايش بيشتر مي شود    . آن روز 
د    ختري پاكت پولي به او د    اد     و به زن كنارد    ستي خود     گفت: من هم د    ر 
ابتد    ا فكر نمي كرد    م كه نيازمند     باشد     اما وقتي تحقيق كرد    م و فهميد    م 
مستحق است، تمام تلاشــم را براي كمك به آمنه مي كنم حتي از 
همكارانم كمك مي گيرم و پول ها را هر چند     هفته يك بار به او مي د    هم. 
مرد    ي كه از ناحيه د    ست د    چار معلوليت است، د    اخل واگن هاي بانوان 
مي شود     و از طرف فروشند    گان زن به د    ليل ورود    ش مورد     انتقاد     قرار 
مي گيرد     اما مسافران همچنان د    ر مقابل فروشند    گان سكوت مي كنند    . 
يكي از مسافران به زني كه اعتراض كرد    ه است، مي گويد    : مترو فروشگاه 
نيست اگر قرار بر نقض اين اصل باشــد     زن و مرد    ش فرقي نمي كند    . 
مرد     اما نان هاي خانگي خود     را تبليغ مي كرد     و زنان با د    لسوزي خريد     

مي كرد    ند    . 
ابوالفضل، معلول د    يگري اســت كه نانش را از واگن هاي قطار و بين 
ايستگاه ها براي اهل خانه اش مي برد    ؛ اول تا اخر خط مترو مي نشيند     و 
كارت شارژهايش را مي فروشد    . فروش خوبي د    ارد     چون هم مسافران از 
سر د    لسوزي حتي اگر به شارژ نياز ند    اشته باشند     مي خرند     براي بعد     و 
هم اينكه فروشند    گان زن مترو د    وستش د    ارند     و براي كارت شارژهايش 

تبليغ مي كنند    . 
مي گويد    : لوازم آرايشي كه او د    ارد     تك است و خود    شان از بانه مي آورند    . 
از سر تا به پا مارك د    ار پوشــيد    ه و ظاهر آراســته اي د    ارد     و اجناس 
پرزرق وبرق و گران قيمتي د    ارد    . وارد     واگن مي شــود    ، از همان ابتد    ا با 
لحني كه سعي مي كند     متفاوت از د    يگران باشد     از اجناسش تعريف 
مي كند    ؛ اجناسي كه هيچ كد    ام برچسب شبنم و اصالت ند    ارند     كه حاكي 
از قاچاق اجناس است. د    خترك مي خواهد     چند     قلم از اجناسش را براي 
مسافران نمايش د    هد     و د    نبال مد    ل آرايشي مي گرد    د    . يكي از مسافران 
تشكر مي كند     و مي گويد     ترجيح مي د    هد     از مواد    ي كه مطمئن نيست 
استفاد    ه نكند    . د    ختر د    يگري را آرايش مي كند     و د    ر سالن مي چرخاند    . 
فروشش بيشتر مي شود    ؛ كمي بعد     وسيله هايش را جمع وجور مي كند     
و پول هايش را مرتب مي كند    . كوله اش را مي بند    د     و د    ر ايستگاه بعد     از 
قطار پياد    ه مي شود    . »سميرا« بد    ليجات مي فروشد     و مي گويد     كه من 

هم مثل بقيه مي خواهم كار كنم و استقلال د    اشته باشم. 16 سال د    رس 
خواند    م و نتوانستم كار خوبي پيد    ا كنم. پد    رم هم كارمند     ساد    ه ايست 
كه نمي تواند     سرمايه اي برايم فراهم كند     بنابراين مجبورم د    ستفروشي 
كنم. برايم مهم نيســت فاميل و آشــنا مرا ببينند     يا ماموران مترو 
بخواهند     با من برخورد     كنند    . به هركس كه انتقاد     مي كند    ، مي گويم: 
كار مورد     تاييد    تان را نشانم د    هيد     بر روي چشم د    يگر به مترو نمي آيم 

و د    ستفروشي نمي كنم. 
او مي گويد    : اجناسش براي ماموران پرطرفد    ار است براي همين است 
كه بيشتر از او وسايلش را مي گيرند    . سميرا مي گويد     كه يك بار بحث 
اجاره غرفه مطرح شد     اما آنقد    ر اجاره بالا بود    ، جرات نكرد    م كه حتي 

به آن فكر كنم. 
مي گويد     اگر بخواهيم اجاره آن غرفه هــا را بپرد    ازيم بايد     بر قيمت 
جنس اضافه كنيم كه بازهم مشــتري نخواهيم د    اشــت. بعد     هم 

مكان اين غرفه ها مانند     مناطق خالي از ســكنه است. وقتي صد    اي 
»كيفم را د    زد    يد    ن« شنيد    ه مي شود    ، ســميرا مي گويد     از وسايل ما 
هم د    زد    ي مي شود     اما الان بين جمعيت مسافران برويد     مي شنويد     
كه مي گويند     كار ما فروشند    گان است. نمي گويم ما همه كاسباني 
پاك هستيم اما با باقي مسافران فرقي ند    اريم. همان قد    ر كه د    ر بين 
فروشند    گان د    زد     پيد    ا مي شود    ، د    ر بين مسافران غيرفروشند    ه نيز پيد    ا 
می شود    . »مريم« زن د    يگري كه لوازم آرايشي بهد    اشتي با نام فارسي 
را تبليغ مي كند     و پس از اد    اي كلمات آهنگيني از خواص و خد    مات 
اجناس مي گويد     كه بد    ون سود     مي فروشــد     تا فقط تبليغ شركت 
خود    شان باشد    . او د    ر جواب اينكه چرا براي معرفي محصولات، مترو 
و آن هم د    ستفروشــي را انتخاب كرد    ه اند    ، گفت: مرد    م به تبليغات 
بنرها و تبليغات محيطي بي توجه هستند     اما وقتي فروشند    گان مد    ام 
نام و كاربرد     انواع محصولات را فرياد     بزنند     مجبورند     كه بشنوند     و د    ر 

ذهنشان مي ماند    . او اد    امه مي د    هد     كه هنوز محصولات اين شركت 
به بازار نيامد    ه است اما چند     فروشند    ه د    ر متروی د    اخل شهري اين 
محصولات را با قيمت مناسب مي فروشــند     تا مشتري و بازار پيد    ا 
كنند    . زيرزمين مترو حالا مامن كساني شد    ه است كه قصد     كاسبي 
د    ارند     اما روي زمين و د    ر رقابت با د    ستفروشــان مرد     نخواســتند     و 
نمي توانند     حضور د    اشته باشند    . زناني كه شايد     سرپرست خانواد    ه 
باشند     اما شرايط كسب د    رآمد     ند    ارند     و از طرفي برخورد     سليقه اي 
ماموران مترو از بد     روزگار د    امن آنها را مي گيرد    . شــايد     ايجاد     بانك 
اطلاعاتي از وضعيت متقاضيان د    ستفروشي د    ر مترو بتواند     نسخه اي 
مشخص براي برخورد     د    رست و اصولي و بد    ون مقاومت مسافران د    ر 
اختيار شهرد    اري قرار د    هد     اما اد    امه اين وضعيت با توجيهاتي نظير 
 اينكه مسافران د    ر مقابل برخورد     قانوني با خاطيان مقاومت مي كنند     

د    رست به نظر نمي آيد    . 

د     ستفروشان مترو تهران از كسب وكارشان مي گویند

برندسازيزيرزمينيدستفروشان
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کشاورزي

د بيركل خانه كشاورز با بيان اينكه مطابق 
آمار وزارت نيرو بيــش از ۹۰ د رصد  آب 
كشــور د  ر بخــش كشــاورزي مصرف 
مي شود  و راند مان خود  آب نيز حد ود  ۴۰ 
د رصد  است، اظهار د اشت: ما د ر توليد ات 
كشــاورزي د و نوع راند مان آبياري د اريم، نخست راند مان خود  آب 
است )چقد ر از آب براي گياه مصرف مي شود ؟( راند مان نوع د وم اين 

است كه گياه از آب مصرفي خود  چقد ر ماد ه خشك توليد  مي كند ؟
عيســي كلانتري اضافه كرد : راند مان نهايي آب راند ماني اســت 
كه تبد يل به ماد ه خشك مي شــود  و اين راند مان د ر حال حاضر 
د ر كشور كمتر از يك كيلوگرم اســت بد ين معنا كه ما د ر مقابل 
مصرف يك مترمكعــب آب )يك تن آب( كمتــر از يك كيلوگرم 
محصول كشاورزي توليد  مي كنيم د ر حالي كه استاند ارد  آن حد ود  
۲ و بيش از ۲ كيلوگرم است. كلانتري گفت: براي افزايش بهره وري 
آب بايد  سرمايه گذاري كرد  و سرمايه گذاري د ر زمينه خود  آب كه 
سرمايه گذاري د ر زمينه افزايش توليد  ماد ه خشك د ر مقابل مصرف 
آب است و استفاد ه از تكنولوژي هاي بهتر و صنعتي تر از جمله آن 
است. د بيركل خانه كشاورز با تاكيد  بر اينكه آب كشور بسيار كم است 
و د ر حد ي نيست كه انتظارات ما را برآورد ه كند ، افزود : آب كشور د ر 
حال كم شد ن و شور شد ن است؛ يعني كيفيت و كميت آب همزمان 
د ر حال كاهش است و اين د و د ست به د ست هم مي د هند  تا توليد  

محصولات كشاورزي كمتر شود . 
كلانتري با اشاره به اينكه با محد ود يت كشــت برنج د ر استان هاي 
غيرشــمالي كاملا موافق هستم، گفت: اين سياســت وزارت جهاد  
كشاورزي سياســتي عاقلانه، علمي و د ر راستاي منافع ملي كشور 
است. مخالفان اين سياست منافع ملي را مد نظر قرار نمي د هند  چرا 
كه د ر اين صورت با اين مســاله مخالفت نمي كنند . وي د ر پاسخ به 
اين پرسش كه آيا محد ود يت كشت برنج د ر كشور سبب وابستگي 
بيشتر به كشورهاي خارجي نمي شود ، گفت: ما الان هم وابسته ايم؛ 
وابســتگي را بايد  د ر يك بســته د يد  نه د ر يك محصول. ما همواره 
محصول را مد نظر قرار مي د هيم به عنوان مثال د ر مقايســه جمع 
وارد ات گند م با وارد ات خوراك د ام از ابتد اي انقلاب تاكنون متوجه 
مي شــويم وارد ات خوراك د ام ۶۴ د رصد  ارزبري بيشــتري د اشته، 
ضمن اينكه د ر ۳۶ سال گذشــته وارد ات روغن نباتي نيز ۳۴ د رصد  
ارزبري بيشتري نسبت به گند م د اشــته است. كلانتري اضافه كرد : 
د ر شرايطي كه همه كشــور فكر خود كفايي گند م را د اشتند ، براي 
وارد ات خــوراك د ام ۶۴ د رصد  پول بيشــتري د اد ه شــد . بنابراين 

 كشاورزي يك بسته است و د ر د رون آن بسته بايد  بر مبناي د اد ه ها 
تصميم گيري كرد . 

  توليد  برنج د ر استان هاي غيرشمالي، هد ر د اد ن آب است
كلانتري با تاكيد  بر اينكه اولويت ما بايد  استفاد ه بهتر از آب و د رآمد  
بيشتر از آب باشــد ، تصريح كرد : ما د ر استان هاي غيرشمالي آب را 
هد ر مي د هيم و برنج توليد  مي كنيم. د ر استان هاي شمالي از توليد  
برنج حمايت مي كنيم به د ليل آنكه آب نسبتا زياد  و زمين هاي كمي 
د ر اين استان ها د اريم اما د ر اســتان هاي غيرشمالي آب كم است و 
با محد ود يت زمين مواجه نيســتيم، لذا توليد  برنج د ر اين استان ها 

توجيه ند ارد . 
  د ر توليد  محصولات كشاورزي بايد  اقتصاد  آب مد نظر 

باشد 
وي د ر پاسخ به اين پرسش كه با توجه به محد ود يت آب به جز برنج 
د ر كشت كد ام محصولات بايد  محد ود يت ايجاد  شود ، گفت: د ر حال 
حاضر ما بايد  بســنجيم و ببينيم كه يك كيلوگرم توليد  چقد ر آب 
مصرف مي كند ؟ به عنوان مثال توليد  شكر از چغند ر قند  يا توليد  شكر 
از نيشكر، توليد  گوشت از مرتع يا ذرت علوفه اي يا يونجه؛ بايد  همه اين 
موارد  تك تك محاسبه شوند  و آن زمان بايد  با توجه به سياست هاي 
بين المللي، ساختار اقتصاد ي و اجتماعي مان تصميم بگيريم كه به 
چه محصولاتي اهميت بيشتر و به كد ام محصولات اهميت كمتري 
د اد ه شود . به گزارش مهر، كلانتري تاكيد  كرد : قطعا آنچه بايد  اول مد  
نظر قرار بگيرد  اقتصاد  آب است؛ د ر همه محصولات، هر محصولي كه 
استراتژيك تر و اقتصاد ي تر است و د رآمد  بيشتري براي مرد م و كشور 
د ارد  بايد  مود  توجه قرار بگيرد  البته شــرط اين امر نيز د اشتن روابط 

بين المللي مناسب است. 

  ناچاريم از تجارت آب مجازي بهره مند  شويم
د بيركل خانه كشــاورز با بيان اينكه ما ناچار هستيم از تجارت آب 
مجازي بهــره ببريم، گفت: بســياري از محصولات بايــد  به اند ازه 
توليد  و كمبود  آنها وارد  شــود  چرا كه د ر غير اين صورت منابع هد ر 
مي رود . به عنوان مثال ما پتانســيل توليد  روغن نباتــي را ند اريم، 
۹۱ تا ۹۲ د رصــد  نيازمــان را وارد  مي كنيم و بيشــترين ارز را به 
 وارد ات روغن مي د هيم ضمن اينكه د ر ســال يك ميليون و ۲۰۰ تا 
يك ميليون و ۳۰۰ هزار تن روغــن وارد  مي كنيم، يا اينكه ما همه 
خوراك د ام مورد  نيازمان را نمي توانيم توليد  كنيم  و بخشي از آن بايد  
حتما وارد  شود . كلانتري اضافه كرد : بخش هايي از توليد  ما توجيه 

اقتصاد ي كمتري د ارد ، به عنوان مثال توليد  يك كيلوگرم گوشت 
قرمز د ر شرايطي كه با كمبود  آب مواجه هستيم، ۱۵ هزار كيلوگرم 
آب مصرف مي كند . وي افزود : د رحال حاضر طبق اعلام وزارت نيرو 
متوسط قيمت تمام شد ه آب د ر پشت سد ها كه ارزان ترين نوع آن 
است، هر مترمكعب ۱۰۰۰ تومان است، بنابراين توليد  يك كيلوگرم 
گوشت قرمز از زراعت فقط ۱۵ هزار تومان پول آب مصرفي آن است؛ 
همه اين موارد  بايد  د ر توليد  مد نظر باشد . كلانتري با بيان اينكه توليد  
برخي محصولات باغباني از جمله پسته و همچنين فند ق د ر جنوب 

و شمال غرب و شمال كشور مزيت د ارد ، گفت: بايد  از اين محصولات 
براي صاد رات استفاد ه كنيم به عنوان مثال با ۵ هزار مترمكعب آب 
 د ر هر هكتار مي توان ۲ تن پسته توليد  كرد  و ۲ تن پسته را مي توان 
۲۰ هــزار د لار فروخــت، د ر نتيجــه هــر مترمكعــب ۴ د لار 
 د رآمــد  بــراي شــما د ارد . وي اضافــه كــرد : د ر مقابــل ايــن، 
صــرف  مي تــوان  را  آب  مترمكعــب  هــزار   ۱۵
 توليــد  ۳ تــن برنــج كــرد  كــه قيمــت هــر تــن آن 

۷۰۰ د لار است. 

  شرايط ايجاد  شد ه براي روسيه موقتي است
كلانتري د ر پاسخ به اين پرسش كه شرايط ايجاد  شد ه براي روسيه 
را به منزله يك فرصت براي صاد رات محصولات كشاورزي مي د انيد ، 
افزود : اين شرايط موقت اســت، ما نبايد  د ر موقعيت هاي اورژانس 
موقتي تصميم بگيريم، اين يك نوع بي عقلي است. ما د ر شرايط كنوني 
مي توانيم از وضعيت ايجاد  شد ه براي روسيه استفاد ه كنيم اما از نظر 
عقلاني بايد  برنامه ريزي بلند مد ت د اشته باشيم كه د ر راستاي آن 

برنامه حركت و از فرصت هاي اين چنيني نيز استفاد ه كنيم.

د بيركل خانه كشاورز:

محد ود يت کشت برنج عاقلانه است

رئيس سازمان جهاد كشاورزي استان 
تهران با بيان اينكه ســال گذشــته 
با تمهيــدات فراهم شــده، آبياري با 
فاضلاب به صفر رسيد، گفت: امسال 
هم قصد داريم نظارت كاملي داشته 
باشيم، به طوري كه آبياري با آب فاضلاب در اين اراضي همان 
صفر باقي بماند سيدمحمد موســوي، رئيس سازمان جهاد 
كشاورزي استان تهران به دستاوردهاي اين سازمان طي يك 
سال گذشته پرداخت و گفت: در بخش كشاورزي ۱۳۷ طرح در 
زيربخش هاي متعدد از قبيل آب و خاك، بهبود توليدات دامي 
و بهبود توليدات گياهي آماده افتتاح شــده و در دهه مبارك 
فجر به بهره برداري مي رسد. وي افزود: ۳۷ درصد از اين طرح ها 
مربوط به طرح هاي زيربنايــي،۶۰ درصد از طرح ها مربوط به 
طرح هاي توليدي و صنايع تبديلــي و تكميلي و ۵ درصد نيز 

مربوط به منابع طبيعي، عشايري و روستايي است. 

  36 طرح بالاي10 ميليارد ريال آماده افتتاح
رئيس سازمان جهاد كشاورزي استان تهران تاكيد كرد: از ۱۳۷ 
طرح آماده افتتاح، ۳۶ طرح از سرمايه گذاري بالاي۱۰ ميليارد 
ريال برخوردار هســتند و ۱۲/۵ درصد اين طرح ها نسبت به 
سال گذشته از لحاظ تعداد رشد داشــته اند. موسوي با اشاره 
به ســرمايه گذاري ۱۴۵۰ ميليارد ريالي ايــن طرح ها، اظهار 
داشــت: حدود ۱۱ درصد از اعتبارات مربوط به حمايت هاي 
دولت از كمك هاي بلاعوض، تملك سرمايه اي و حمايت هاي 
يارانه اي است. وي افزود: ۱۹ درصد مربوط به تسهيلات بانكي 
و ۷۰ درصد آورده مجريان طرح اســت و اين موضوع نشــان 
مي دهد بخش كشاورزي در تهران براي سرمايه گذاري بخش 

خصوصي جاذبه دارد. 

  7 طرح در حوزه دام شيري با ظرفيت بالاي2هزار 
و 700 راس

رئيس ســازمان جهاد كشاورزي اســتان تهران بيان داشت: 
۱۵ درصد ســرمايه گذاري ها مربوط به امــور زيربنايي، ۷۵ 
درصد مربوط به طرح هــاي توليدي و۱۰ درصــد مربوط به 
طرح هاي منابع طبيعي و عشــايري اســت و از لحاظ تعداد 
طرح ها شهرستان پيشوا و ورامين از تعداد طرح هاي بالاتري 
برخوردارند. موسوي به نتايج حاصله از طرح هاي قابل افتتاح 
دهه مبارك فجر امسال در ســازمان جهاد كشاورزي استان 
تهران اشــاره كرد و گفت: در زمينه بهبود توليدات دامي در 
حوزه دام شيري، ۷ طرح با ظرفيت ۲ هزار و ۷۵۰ راس و ۱۶ 

هزار و ۴۵۰ تن شيرخام در دست افتتاح است. 

  طرح هاي پرورش آبزيان با 4 استخر دو منظوره
موسوي اظهار داشت: دام گوشــتي با ۴ طرح و ۳ هزار و ۲۰۰ 
راس بــا ميزان توليد ۶۴۰ تــن و ۵ طرح واحــد مرغداري با 
ظرفيت ۳۴۲ هزار قطعه و ۳ هزار تــن توليد در ايام دهه فجر 
آماده افتتاح اســت. رئيس ســازمان جهاد كشاورزي استان 

تهران با اشاره به طرح هايي درباره آبزيان در اين استان، گفت: 
۲ واحد زينتي با ظرفيت ۵ ميليون و ۶۰۰ هزار قطعه و ۴ استخر 
دو منظوره پرورش آبزيان با ظرفيت ۹8 هزار قطعه و توليد ۲8 

تن آماده افتتاح است. 

  40 طرح كشت گلخانه اي افتتاح مي شود
رئيس ســازمان جهاد كشاورزي اســتان تهران درباره بهبود 
توليدات گياهي اين استان بيان داشت: ۴۰ طرح كشت گلخانه 

با ظرفيت ۹ هزار و ۲۷۰ تن و با سرمايه اي حدود ۳۱ ميليارد 
تومان و يك طرح كشــت بافت با ظرفيت ۲ ميليون و ۲ طرح 
گل شــاخه بريده با ظرفيت ۲ ميليون و ۱۴۰ هزار شاخه و ۳ 
ميليارد تومان ســرمايه در ايام دهه فجر آماده افتتاح است. 
موسوي بيان داشت: همچنين ۵ طرح توسعه باغات به ظرفيت 
8۲۵ تن در ۲۷/۵ هكتار و ۳ واحد توليد قارچ با ظرفيت 8۹۲ 
 تن و يك واحد اســپان قارچ به ظرفيت ۲۰۰ هزار ليتر آماده

 افتتاح است. 

  آبياري با آب فاضلاب صفر مي ماند
رئيس ســازمان جهاد كشــاورزي اســتان تهــران درباره 
طرح هاي آب و خاك اظهار داشــت: ۳۷ طرح آبياري مدرن 
و ۴ طرح احداث لولــه و كانال و در مجمــوع ۴۱ طرح آب و 
خاك با ۹/۵ميليارد ريال ســرمايه گذاري آماده افتتاح است. 
موســوي اظهار داشــت: در مجموع ۵/۵ ميليون مترمكعب 
 ميزان صرفه جويــي از طرح هاي آب و خاك در اين اســتان 

بوده است. 

وي در ادامــه درباره آبيــاري اراضي ســبزي و صيفي با آب 
فاضــلاب در جنوب تهران اظهار داشــت: ســال گذشــته، 
آبياري اراضي ســبزي و صيفي با آب فاضــلاب با تمهيداتي 
كه انديشيده شــد به صفر رسيد، امســال هم قصد داريم با 
ســازمان هاي مختلف از آغاز فصل كشــت اين محصولات از 
 اسفندماه نظارت كاملي داشته باشــيم، به طوري كه آبياري 
 بــا آب فاضــلاب در ايــن اراضــي همــان صفــر باقــي

 بماند. 

رئيس سازمان جهاد كشاورزي استان تهران خبر داد

توقف آبياري اراضي کشاورزي با آب فاضلاب 
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اصناف

رئيس اتحاديه نان سنگک تهران نسبت 
به گزارش هاي منتشر شده درباره تخلف 
در پخت و قيمت نان واكنش نشان داد. 
بر اســاس گزارش هاي منتشر شده در 
روزهاي اخير برخي نانوايــان اقدام به 
تبادل آرد دولتي با يكديگر كرده و نان به اصطلاح »شبه دولتي« 
پخت مي كنند ولي با قيمت آزاد به دست مردم مي رسانند. از سوي 
ديگر نانوايي هاي دولتي هم هستند كه بخشي از آرد خود را به 
پخت كيک و كلوچه هاي محلي اختصاص داده اند تا شايد بتوانند 
از اين راه، بخشي از هزينه هاي خود را جبران كنند، در حالي كه 
دود اين رفتار به چشم مصرف كننده مي رود و به نظر مي رسد كه 
دولت بايد نظارت خود را در اين رابطه بيشتر كند، چراكه آنگونه 
كه مسئولان مي گويند، يک واحد پخت نان سنتي، اجازه پخت 

كيک و كلوچه را ندارد. 
در همين رابطه محمدرضا نظرپور، رئيس اتحاديه نان سنگک 
تهران در گفت وگو با »كســب وكار« مي گويد: تبادل آرد دولتي 
در بين نانوايان تخلف محض بوده و طبق قانون با متخلفان در اين 

صنف برخورد خواهد شد. 
وي اضافه مي كنــد: تمام نانوايي هــا ملزم بــه رعايت حقوق 
مصرف كنندگان هستند و بايد نرخ مصوب اتحاديه را در فروش 
نان رعايت كنند. اينكه نانوايان بخواهند آرد دولتي را به يكديگر 
بفروشند و قيمت نان را براي مشتريان به صورت آزاد حساب كنند، 

كاملا خلاف قانون است. 
نظرپور در ادامه گفت: آن دســته از نانوايي ها هم كه به صورت 
خصوصي اقدام به پخت نان مي كنند هم ملزم به رعايت نرخ هاي 
مصوب هستند و در صورت درخواست مشتري و سفارش نان به 
صورت ويژه مجاز به انجام اين كار و دريافت هزينه اضافي هستند. 
رئيس اتحاديه نان ســنگک تهران همچنيــن درباره تخلف در 
پخت كيک و كلوچه از آرد دولتي اظهار داشت: اين تخلف بسيار 
سنگين تر بوده و بازرسان اتحاديه در صورت مشاهده و گزارش هاي 

رسيده اقدام به پلمب نانوايي مورد نظر مي كنند. 
محمدرضا نظرپور بيان كرد: همشــهريان در صورت مشاهده 
اينگونه تخلفات آدرس يا شماره جواز واحد صنفي را به اتحاديه 

اعلام كنند تا با آن برخورد شود. 
بر اساس گزارش »كسب وكار« چندي پيش دولت اعلام كرده بود 
كه با اجراي فاز جديد قانون هدفمندي يارانه گندم، آرد و نان براي 
افزايش رقابت و بالا بردن كيفيت نان، آن دسته از نانوايي هايي كه 

متقاضي تامين آرد به صورت آزاد هستند و از دولت، آرد دولتي 
نمي خواهند، مي توانند از كارخانجاتي كه خود مدنظر دارند، آرد 
را تهيه كرده و نان توليدي از آن آرد را نيز به قيمت آزاد بفروشند. 

در اين ميان، البته مقامات دولتي عنــوان مي كنند كه تنها ۳۰ 
درصد از نانوايي هاي هر شهر، پخت آزاد دارند و آرد آزاد هم دريافت 
مي كنند، اما مابقي آرد يارانه اي دريافــت كرده و نان يارانه اي يا 
دولتي هم با نرخ مصوب، تحويل مــردم مي دهند، اين در حالي 
است كه اگرچه دولت اعلام كرده بود كه نانوايي هاي آزادپز حتما 
به نحوي مشخص خواهند شد كه مردم بدانند اين نانوايي ها، نان 
آزادپز توليد مي كنند، اما در اين ميان، هستند نانوايي هايي هم كه 
در واقع، آزادپز نيستند و آرد را يارانه اي دريافت مي كنند، اما در اين 

ميان نان را به نرخ مصوب به دست مردم نمي دهند. 
خبرگزاري مهر نيز روز گذشته در گزارشي از تبادل آرد يارانه اي 

ميان برخي نانوايان دولتي و غيردولتي خبر داد. 
بر اساس اين گزارش، برخي نانوايي هاي به اصطلاح دولتي، بخشي 
از سهميه آرد خود را تحويل نانوايي هاي آزادپز مي دهند تا آنها با 
اختلاط آردشان با آرد مرغوب و به اصطلاح با نرخ آزاد، نان پخته و 
دست مردم دهند، اما نه ناني با نرخ نيمه دولتي، بلكه با نرخ آزاد كه 
برخي فعالان بازار از آن به نان شبه دولتي تعبير مي كنند؛ ناني كه 

تنها بخشي از آردش دولتي است، اما قيمتش آزاد است. 
بر اساس اين گزارش، اين تخلف برخي نانوايان در حالي صورت 
مي گيرد كه به نظر مي رسد نظارت هاي دقيقي بر نانوايي ها نيست 
و مسئولان سازمان حمايت مصرف كنندگان و توليدكنندگان هم 
كه بايد در اين نوع موارد، در صحنه بوده و تخلفات را شناسايي 
كنند، چندان عكس العملي به اين ماجراها از خود نشان نمي دهند، 
بنابراين اين مردم هستند كه نان را كه قوت غالب اكثرشان هم 

هست، با قيمتي ناعادلانه دريافت مي كنند. 
البته پخت نان به صورت آزادپز و غيردولتي، بيشتر در نانوايي هاي 
شمال شهر تهران صورت مي گيرد كه تصور مي شود مردم اين 
منطقه، چندان واكنشي به تغييرات قيمتي احساس نمي كنند و 
از اوضاع مالي مناسبي برخوردار هستند كه افزايش ۵۰۰ تا ۱۵۰۰ 
توماني نان، ممكن است براي آنها چندان قابل توجه نباشد اما در 
همين مناطق، افرادي هم هستند كه خدمات رسان به اين مردم اند 
يا سر پروژه هاي ساختماني اين مناطق، كار مي كنند، اما آنها هم 

مجبورند به خاطر همين تخلفات، نان را گران تر بخرند. 
در اين ميان، البته نانوايان حاضر نيســتند به صورت شــفاف 
درباره تبــادل آرد ميــان نانوايان دولتي و آزادپــز حرف بزنند، 

اما آنگونــه كه لابه لاي حرف هايشــان مي گوينــد، تامين آرد 
دولتي از نانوايي هايي كه ســهميه دريافــت مي كنند، چندان 
كار مشــكلي نيســت و يک نانوايي آزادپز بــه راحتي مي تواند 
با پرداخــت اندكي پول بــه نانواياني كه آرد يارانــه اي دريافت 
مي كنند، بخشــي از آرد آنها را صاحب شــود. امــا اين تبادل 

 آرد، به اصطلاح بــه صورت زيرميزي صورت مي گيرد و شــايد 
مشهود نباشد. 

در عين حال، نانوايي هايي هم هســتند كه در كنار دريافت آرد 
يارانه اي، نان را به قيمت آزاد به دست مردم مي دهند و مردم هم كه 
به طور مشخص، شاخصه هاي يک نانوايي آزادپز را به لحاظ پخت 

نان، آرد استفاده شده يا كيفيت به خوبي نمي دانند، به هر قيمتي 
كه نانوايان عنوان مي كنند، گردن مي نهنــد و نان را خريداري 
مي كنند. بنابراين به نظر مي رسد كه بايد نظارت بيشتري روي 
نانوايي ها صورت گيرد؛ اگرچه نمي تــوان اين موضوع را به همه 

آنها تعميم داد. 

 رئيس اتحاديه نان سنگك تهران:

بامتخلفاندرفروشنانبرخوردميکنيم

رئيــس اتحاديــه توليدكننــدگان و 
صادركننــدگان طلا با بيــان اينكه ۵۰ 
درصد بــازار طلا در قبضــه مصنوعاتي 
خارجي است، گفت: طلاي ترك و تايوان 
را به جاي ايتاليايي در بازار مي فروشند و 

مصرف  كننده هم تشخيص نمي دهد. 
عبادا.. محمدولي با بيــان اينكه در حال حاضــر ۵۰ درصد بازار 
داخلي طلا از مصنوعات خارجي تامين مي شود، گفت: متاسفانه 
مصرف كنندگان ايراني، همواره كالاهاي خارجي را بهتر از توليدات 
داخلي مي دانند و همين امر سبب شده تا اطلاعي هم از مصنوعاتي 
كه به نام ساير كشورها به آنها فروخته مي شود و قيمت بالاتري هم 

دارند، نداشته باشند. 
رئيس اتحاديــه توليدكنندگان و صادركننــدگان طلا، جواهر و 
ســنگ هاي قيمتي افزود: متاسفانه مشاهده مي شــود برخي از 
فروشندگان، مصنوعات تايوان و تركيه را به جاي طلاي ايتاليايي در 
بازار به فروش مي رسانند و مصرف كننده هم تشخيص نمي دهد كه 
اين طلا ايتاليايي نيست، البته برخي از فروشندگان نيز طلاي ايراني 
را به نام ايتاليايي مي فروشــند.  وي تصريح كرد: هم اكنون ۵ هزار 
واحد توليدي در كشور مشغول به كار هستند كه كد رهگيري دارند 
و محصولات عرضه شده از سوي آنها نيز داراي شناسنامه است، اين 
درحاليست كه از سال 94 نيز نشان استاندارد طلا اجباري مي شود 
و بنابراين تمامي مصنوعات طلا بايد نام برند، عيار و كد استاندارد 

داشته و بر روي آنها حک شده باشد. 

90 هزار نفر در صنعت طلا مشغول به كار هستند
محمدولي، ادامه داد:هم اكنون 9۰ هزار نفر در صنعت طلا مشغول 
به كار هستند كه اين ظرفيت قابليت افزايش تا ۵ برابر را هم دارد، اين 
در حاليســت كه تلاش داريم تا با برگزاري نمايشگاه طلا كه از 2۳ 
بهمن ماه در تهران آغاز به كار مي كند، سرمايه گذاران داخلي و خارجي 
را جذب كرده و راه را براي اشــتغالزايي بيشتر فراهم كنيم. منصور 
نامدارزندي، نايب رئيس اتحاديه توليدكنندگان و صادركنندگان طلا، 
جواهر و سنگ هاي قيمتي نيز گفت: هنوز نتوانسته ايم در صنعت طلا 
و جواهر برندسازي كنيم و تبليغات مناسبي براي توليدكنندگان خود 
داشته باشيم، اين در حاليست كه بسياري از توليدات داخلي ايران، 
مرغوب تر از نمونه هاي خارجي است. وي افزود: متاسفانه سازمان هاي 
متولي امر توليد و صادرات، براي برگزاري نمايشگاه هاي داخلي به 
سازندگان طلا مجوز نمي دهند، اين درحاليست كه كشوري همچون 
هنگ كنگ، به ازاي هر فرد تاجري كه از نمايشگاه ديدن كند، ۵۰۰ 
دلار كمک هزينه مي دهد، بنابراين بايد  سازوكاري فراهم كرد كه بتوان 
سرمايه گذاران داخلي و خارجي را جذب كرد.  به گفته نامدارزندي، 
بسياري از توليدات طلا در داخل كشور زيرزميني است و كالاهاي 
خارجي متاسفانه توانسته اند با حمايتي كه از سوي سازندگان خود 

مي شوند، به راحتي وارد بازار ايران شوند. 

ايجاد اشتغال و ارزش افزوده بالا از مزيت هاي صنعت 
طلا

رئيس اتحاديه توليدكنندگان و صادركنندگان طلا، جواهر، نقره 

و سنگ هاي قيمتي همچنين گفت: صنعت طلا و جواهر به دليل 
گردش بالاي مالي، توانايي در جذب نيروي كار و ايجاد ارزش افزوده 
بالا مي تواند در راستاي توسعه اقتصادي كشور تاثير بسزايي داشته 
باشــد. به گزارش ايرنا از اتحاديه توليدكنندگان و صادركنندگان 
طلا و جواهر، عبادا... محمدولي با بيان توانمندي هاي صنعت طلا 
و جواهر در ارتقای حوزه اقتصادي كشور، افزود: گردش اقتصادي 
طلا در دنيا معادل 6۰۰ ميليــارد دلار و گردش مالي جواهر 7۰۰ 
ميليارد دلار برآورد مي شود. در همين راستا به دنبال آن هستيم كه 
سهم 2/۵ تا ۵ درصدي از اين بازار را در طول ۱۰ سال آينده به دست 
آوريم. وي به مزيت اين هنر- صنعت در ايجاد اشتغال اظهار داشت: 
در حوزه اشتغال و جذب نيروي انساني ماهر در صنعت طلا، وزارت 
صنعت، معدن و تجارت، وزارت تعاون، كار و رفاه اجتماعي، سازمان 

ميراث فرهنگي، بانک مركزي و وزارت امور خارجه مي توانند بسيار 
تاثيرگذار گام بردارند. 

محمدولي ادامه داد: طبق برنامه ريزي هايي كه انجام شده بايد طي ۵ 
سال آينده ۳۵۰ هزار تا ۵۰۰ هزار نفر با همكاري دستگاه هاي مذكور 
وارد بازار طلا و جواهر شوند. درواقع اين صنعت توان استفاده از اين 

تعداد را دارد. 
رئيس اتحاديه توليدكنندگان و صادركنندگان طلا، جواهر، نقره و 
سنگ هاي قيمتي، توجه به ايجاد ارزش افزوده بالا در اين صنعت و 
جذب سرمايه گذاران داخلي و خارجي را از ديگر مزيت هاي موجود 
دانست و ادامه داد: سرمايه گذاري نوعي تضمين در اين بازار است 
البته ضرورت دارد كه براي تقويت سرمايه گذاري ها از طريق برگزاري 
نمايشــگاه هاي تخصصي مهارت هاي خود را در اين زمينه عرضه 

كنيم. نمايشگاه محلي براي ارائه توانمندي ها و پيشرفت هاي خود به 
مخاطبان و علاقه مندان است. 

توسعه مشاغل خانگي از طريق صنعت طلا 
وي، صنعت طلا و جواهر را صنعتي سبز دانست و عنوان كرد: توسعه 
مشــاغل خانگي از طريق صنعت طلا يكي ديگر از مزيت هاي آن 
به شمار مي آيد. صنعت سبز، صنعتي است كه فاقد آلايندگي است و 
به همين دليل خانواده مي تواند در كنار يكديگر و حتي در مكان هاي 
مسكوني اقدام به ســاخت زر و زيورهاي سنتي كند كه اين سهم 

مهمي در ايجاد اشتغال دارد. 
محمدولي از برگزاري هفتمين دوره نمايشگاه تخصصي طلا، جواهر، 
نقره، ساعت و صنايع وابســته طي روزهاي 2۳ تا 26 بهمن ماه در 

محل نمايشگاه هاي بين المللي تهران خبر داد و افزود: هدف اصلي از 
برگزاري اين نمايشگاه، معرفي پيشرفت هاي صنعتگران ايراني در اين 
وادي است. بايد از تمام مزيت هاي موجود در اين صنعت به صورت 

صددرصد استفاده كنيم. 
وي افزود: در اين نمايشگاه از دولت تقاضا داريم كه زمينه ورود به 
كشورهاي اطراف، D8، عضو اكو و منطقه خليج فارس كه بازاري 
برابر با يک ميليارد نفر مي شــود را فراهم كند. اين كشورها بارها 
پس از بازديد از توانايي هاي ايران تمايل خود براي همكاري هاي 
مشــترك را اعــلام كرده اند. اين فعــال اقتصــادي همچنين از 
اتحاديه هاي صنفي، تشــكل ها و مســئولان ذيربط دعوت كرد 
 كــه در اين امر خطيــر حضور پررنــگ و همكاري هــاي لازم را 

داشته باشند. 

 طلاي ترك و تايواني به جاي ايتاليايي در بازار به فروش مي رسد

50درصدبازارطلادرقبضهمصنوعاتخارجي
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 کسب و کار

عكس برتر 
سال 2009 

با موضوع 
شادی در 

فقر 

روزنامــه »كســب و كار« جهت طرح مســائل و مشــكلات خوانندگان 
محترم،ستوني را با عنوان نامه به ســردبير راه اندازي كرده است. از اين رو 
شــما خواننده محترم مي توانيد از طريق ارسال نامه به پست الكترونيكي 
khabar@ kasbokarnews. ir  صداي خود را به گوش مســئولان 

برسانيد. 

نامه به سردبير

شارژ تلفن همراه با نور داخلی منزل
محققان مركز تحقيقات مايكروســافت 
چين، نمونه اوليه سيســتمی را طراحی 
كردند كه امكان شارژ بی سيم تلفن همراه 
با اســتفاده از نور داخلی منزل را فراهم 
می كند. به گزارش ايسنا، در اين سيستم 
كاربر تلفن همراه خــود را روی ميز قرار 
می دهد و سيســتم AutoCharge به 
صورت خودكار با اســتفاده از پرتوهای نور اقدام به شــارژ باتری دستگاه 
می كند. سيســتم AutoCharge با اســتفاده از يک دوربين و نرم افزار 
تشخيص اشــياء به طور مداوم اقدام به اســكن روی ميز برای شناسايی 
اجسامی به شــكل تلفن همراه می كند. با تشخيص وجود يک دستگاه در 
كمتر از يک ثانيه پرتوهای نور به سمت تلفن همراه تابانده می شود؛ دوربين 
و نور قابل چرخش هستند تا هدف از زوايای مختلف مورد تابش قرار بگيرد.

 پنل های فتوولتائيک بر روی تلفن همراه اقدام به توليد برق با استفاده از نور 
دريافتی كرده و باتری دستگاه را شارژ می كنند.

سرنخ های جديد از ماهيت ماده تاريك ميكروبی
يكی از كشفيات اخير زيست شناسی مدرن اين بود كه بدن انسان حاوی 
10 برابر سلول های باكتريايی بيشــتری در مقايسه با سلول های معمولی  
است اما ماهيت بخش اعظم اين باكتری ها هنوز برای دانشمندان معماست.

به گزارش ايسنا، تكثير تقريبا نيمی از اين ســلول های باكتريايی كه در 
بدن انسان زندگی می كنند، برای دانشــمندان فرآيندی دشوار است و به 
همين دليل است كه اين گروه باكتريايی »ماده تاريک ميكروبی« ناميده  
شده است. با اين حال جامعه علمی همواره به دنبال كسب آگاهی بيشتر 
از ماهيت اين باكتری ها بــوده  چون چنين مولفه هايــی احتمالا در بروز 

بيماری های ناتوان كننده و مزمن ايفای نقش می كنند.
يک گروه از اين باكتری ها كه دهه هاســت از تيــررس مطالعات محققان 
فرار كرده، Candidate Phylum TM7 نام دارد و تصور می شود عامل بروز 
بيماری های التهابی مخاطی باشد. اين بيماری در ميان افراد مبتلا به نوعی 

پريودنتيت يا عفونت لثه ها شايع است.
دانشمندان مدرسه دندانپزشكی دانشگاه كاليفرنيا در لس آنجلس و مدرسه 
دندانپزشكی دانشگاه واشنگتن ديدگاه های جديدی درباره مقاومت TM7به 
مطالعات علمی و نقش آن در پيشرفت التهاب لثه ها و بيماری های ديگر 

ارائه داده اند.

توليد ماده شيميايی برای ايجاد حس سيری
محققان انگليســی ماده شيميايی توليد 
كرده اند كه درصورت افزودن به غذا، حس 

سير شدن در فرد ايجاد می كند.
به گزارش ايســنا، اين ماده شــيميايی 
از طريــق مهــار قــدرت پروپانــوات 
)proprionate( عمل می كند؛ پروپانوات 
از طريق شكستن فيبر در روده توليد شده 

و به صورت طبيعی باعث ايجاد حس سيری می شود.
محققان دانشگاه گلاســكو به دنبال يافتن راهی برای انتقال پروپانوات به 
روده بزرگ بودند كه باعث آزادســازی هورمون های كنترل كننده اشتها 
می شود.امكان اضافه كردن پروپانوات به غذا وجود ندارد، چراكه به سرعت 
جذب روده می شود؛ به جای اين روش محققان آن را به يک كربوهيدرات 

طبيعی موجود در گياهان موسوم به اينولين متصل كردند.
از اين طريق پروپانوات پيش از اينكه از طريق باكتری های روده از اينولين 
جدا شود، به راحتی وارد سيستم گوارش می شود. اين ماده شيميايی يک 
پودر محلول است كه مزه نسبتا بدی دارد اما محققان دانشگاه گلاسكو در 
تلاش هستند تا اين ماده را به نان يا با مخلوط ميوه ها تركيب كنند؛ برای 

اثربخشی بيشتر، اين ماده بايد به صورت منظم مصرف شود.
آزمايشات اوليه نشان می دهد كه اين ماده شيميايی به كاهش ميزان غذا 

خوردن افراد و درنتيجه كاهش وزن كمک می كند.

لامپ هوشمند مقلد حركات خورشيد
طراحــان آمريكايی لامپ هوشــمندی 
طراحی كرده انــد كه با تقليــد حركات 
خورشيد در طول روز، نور و درخشندگی 
متفاوتی در محيط منزل يا محل كار ايجاد 
می كند. به گزارش ايسنا، هيچ وسيله ای 
نمی تواند جايگزين حس قرار گرفتن در 
زير پرتوهای نور خورشيد شود اما محققان 

با الگوبرداری از حركات خورشيد، لامپ هوشمندی را طراحی كردند.
رنگ و درخشــندگی نور خورشــيد در طول روز با چرخش زمين تغيير 
می كند؛ لامپ ال ای دی Sunn Light با تقليد حركات خورشيد و تغيير 

ميزان درخشندگی، ريتم طبيعی خورشيد را تقليد می كند.
اين لامپ در دو ســايز كوچک 6 و 48 ســانتی متری حاوی 240 لامپ 
ال ای دی با خروجی 3300 لومن و لامپ بزرگ 60 ســانتی متری حاوی 

330لامپ ال ای دی با خروجی 5500 لومن طراحی شده است.
عملكرد لامپ هوشــمند از طريق بلوتوث و با برنامه  نرم افزاری مخصوص 
تلفن همراه قابل كنترل است؛ لامپ با تشخيص طول و عرض جغرافيايی 

ريتم طبيعی خورشيد در هر منطقه را تقليد می كند.

ابتکار

فراسو

آن سوي مرز

خلاقيت

آيا تا كنون در مصاحبه شغلی شركت كرده ايد؟ فرض كنيد پس از درخواست و فرستادن 
مدارک لازم برای شغل دلخواه تان به مصاحبه دعوت شــده ايد. آيا آمادگی كافی و 
مهارت های لازم  برای انجام اين مصاحبه را داريد؟ در اينجا نمونه هايي از سوالاتي كه 
در يک مصاحبه حضوري پرسيده مي  شوند را آورده ايم. پاسخ به اين سوالات يكي از 

مهمترين اصولي است كه در استخدام يک كارمند مي  تواند بسيار موثر واقع گردد.

  دلیل تان برای تقاضای این شغل چیست؟
منظور اين سوال اين است كه آيا شــما خود را مناسب اين شغل می دانيد؟ توجه 
كنيد كه بايد اطلاعات كافی در مورد شغل مورد نظر داشته باشيد ، بالاخص در مورد 
ماموريت آن شغل و ماهيت آن و اينكه هدف كارفرمايان و انتظار آنها از اين شغل 
چيست ، بسيار مهم است.اگر بتوانيد در مورد شغل مورد نظر با اطرافيان مشورت 
كنيد و يا در اينترنت در مورد شغل جستجو كنيد ، می توانيد به چنين سوالاتی پاسخ 

های مناسب بدهيد.

  اگر ممکن است برای ما بگویید که چه عاملی باعث جذب 
شما برای داشتن شغل در شرکت ما شده است؟

در جواب اين ســوال می توانيد درباره تحصيلات، مهارت ها، 
تجربيات و خصوصيات شخصی تان كه مناسب برای كار در آن 

سازمان است  توضيح دهيد.

   برای ما از زمانی بگویید که از شما برای شرکت 
در یک کار تیمی درخواست شده است؟

 در پاسخ می توانيد بگوييد كه مسئوليت شما در گروه 
چه بود، چه كارهايی انجام داديد و نتيجه اين كار گروهی 
چه بود. در واقع شما بايد بتوانيد بسيار سليس و روان از 
گذشته  كاری خود بگوييد ، سعی كنيد تا حد امكان يک 
روند بسيار منظم برای بازگويی گذشته  خود انتخاب 

كرده و به كار بريد. 

  چگونه با افراد جدید رابطه کاری برقرار 
می کنید؟

 در جواب اين سوال بايد در باره مهارت های 
گروهی خود صحبت كنيد. از بايد ها بگوييد 

و از نتيجه  همكاری ، يعنی تا حد امكان 
از خودتان نگوييد، چرا كه اين موضوع 
باعث می شــود كارفرمايان شما را 

مغرور و يا از خودراضی بدانند!

  انتظار دارید طی 5سال آینده در چه جایگاهی باشید؟ چه خواهید کرد 
اگر موفق نشوید؟

 بــه مصاحبه گــر توضيــح دهيــد كــه دربــاره خواســته هايتان از شــغل و 
جايگاه مطلــوب خود فكــر كرده ايــد. به او نشــان دهيــد كــه انعطاف پذير 
 هســتيد و در صــورت عــدم موفقيــت بــه دنبــال فرصت هــای جديــد 

خواهيد بود.
 چه مهارت ها و توانايی های خاصی را با خود به محيط كار خواهيد برد؟ قصد داريد 
چه مهارت های ديگری را در آينده به دست بياوريد؟  اين سوال درباره توانايی ها و 

ضعف های شماست.

  برای ما درباره یک وضعیت چالش انگیز کــه با آن برخورد کرده اید 
بگویید.

درباره اينكه آن وضعيت چه بود و شما چگونه با آن كنار آمديد صحبت كنيد. اين سوال 
فضای كاری و يا مشكلات است، نشــان دهنده  مديريت شما بر 

عقلانيت صحبت كنيد.سعی كنيد بيشتر از منطق و 

     آیا موفقیتی هست که شما به طور خاص به آن افتخار می کنید؟   چرا 
برایتان مهم است؟

نكته  قابل توجه آنكه سعی كنيد تا حد امكان ديگران را هم در كسب موفقيت های 
خود سهيم بدانيد و به نقش اطرافيان تاكيد كنيد، اين باعث می شود كارفرمايان به 

نقش كار تيمی در زندگی كاری شما بيشتر ايمان بياورند.

  تصور کنید که شما عضو یک گروه کوچک و مسئول انتشار یک مجله 
داخلی هستید. گروه شما به گروه دیگری وابسته است تا اطلاعات کافی را 
برای انتشار شما فراهم کند. مهلت شما برای اتمام این کار محدود است. 
الف( به نظر شما چه عواملی در موفقیت این گروه در چنین ظرف زمانی 

موثر خواهند بود؟
  ب( چه اقدامات گروهی تضمین کننده اتمام به موقع کار خواهند بود؟

 اينگونه سوالات فرضی به مصاحبه گر اجازه می دهد تا قابليت هايی كه از نظر متقاضی 
مهم تلقی می شوند را تشخيص دهد. درست يا غلط بودن پاسخ ها مد نظر نيست.

توجه كنيد كه اصل، انجام كار است و نبايد پيوسته ديگران را مقصر دانسته و كم 
كاری آنها را توجيهی برای عدم انجام درست كار بدانيد، سعی كنيد 
خود را مسئوليت پذير نشان داده و با مطالعات در خصوص مسائل 

روانشناسی و مديريت به اين سوال از جنبه  علمی پاسخ گوييد.

   چه عوامل کلیدی برای ارزیابی عملکرد وجود دارد 
و شما چگونه می توانید استدلال کنید که یک نتیجه 

نشان از پیروزی است یا نه؟
  اين سوال را بر اساس تجربيات و كار خود پاسخ دهيد. سعی 
كنيد شاخص های كليدی كه بيانگر موفقيت عملكرد يک 
سازمان است را توضيح دهيد.  توانايی برای كار مستقل 
در يک تيم ساختارمند برای اين شغل ضروری است. اين 
يعنی متقاضی بايد آغازگر باشد، كارها را بر اساس 
اهميت اولويت بندی كند، ارتباط گر خوبی باشد 

و همين طور بايد خلاقيت از خود نشان دهد. 

   با چه برنامه های کامپیوتری آشنا 
هستید و به طور خاص با برنامه هایی 
که برای انجام کار در این شغل نیاز 

است چه مقدار آشنایی دارید؟
از  ايــی  مثال ه نيــد  می توا  
 كارهايــی كه بــا ايــن برنامه ها

 انجام داده ايد بياوريد.

سوالات متداولي که در مصاحبه  شغلی می پرسند

مغز نوزادان فقط لحظات شادی را به ياد می آورد دانستني

تمام چيزي كه از تلفن همراه هوشمند مي خواهيد
اگر ســري به مغازه هــاي فــروش تلفن همــراه بزنيــد بــا انبوهي از 
موبايل هاي هوشــمند روبه رو مي شــويد كــه كار انتخاب را براي شــما 
ســخت مي كند؛ در واقع اين روزها ديگــر موبايل هاي هوشــمند بازار 
را قبضه كرده و مشــتريان نيــز به دليــل امكانات زياد اين گوشــي ها، 
 تمايل بيشــتري به خريد اين گوشــي ها دارند. براي رفع هر نيازي بايد
 در ابتدا نياز خود را به خوبي بشناسيم تا بتوانيم از گزينه هاي پيش رو كه در 
ظاهر همگي مناسب هستند، بهترين را انتخاب كنيم. در خريد يک تلفن 
هوشمند نيز در ابتدا بايد بنشينيد و كمي فكر كنيد. به اينكه چرا من يک 
تلفن هوشمند نياز دارم؟ قرار است با آن چه كارهايي انجام دهم؟ از تلفنم 
چه مي خواهم؟ چه استانداردهايي را بايد رعايت كنم تا بهترين گزينه مورد 
نظر را نسبت به بودجه ام داشته باشم؟ توصيه من اين است كه پيش از خريد 
به اين پرسش ها كمي بينديشيد تا شــايد بتوانيد در اين بازار رنگارنگ از 

سردرگمي رهايي يابيد و با فكري بازتر انتخاب كنيد. 
  صفحه نمایش: با يک نگاه ساده به صفحه نمايش يک تلفن هوشمند 
مي توانيد به راحتي از روشني، دقت و زواياي ديد آن آگاه شويد. اما شايد 
براي برخي كاربران، بعضي اعداد و اصطلاحات نامفهوم و عجيب و غريب 
به نظر بيايد  مثلا مقدار PPi )تعداد پيكســل ها در هر اينچ( كه هر چقدر 
مقدارش بالاتر باشد، قطعا براي صفحه نمايش شما بهتر است براي مثال 
اين ميزان در تلفن هاي بسيار خوب بيشتر از 310 ، در تلفن هاي معمولي 

280 و در تلفن هاي ارزان حدود 250 و پايين تر است. 
  پردازشگر: در تلفن هاي هوشمند، اين پردازشگر است كه مهم ترين 
نقش را ايفا مي كند  البته اهميت اين بخش نيز بستگي به نياز شما دارد. 
اگر انتظار داريد كه تلفن تان در حد يک كنسول بازي در خدمت تان باشد، 
پس مدلي را انتخاب كنيد كه پردازشــگر بهتر با تعداد هسته هاي بيشتر 

داشته باشد. 
  حافظه: مورد ديگري كه زمان خريد يک تلفن هوشــمند بايد حتما 
به آن توجه كنيد ميزان حافظه است. شايد زمان هايي برايتان پيش آمده 
باشد كه مجذوب مدل خاصي شده باشيد به طوري كه ديگر به هيچ چيز جز 
خريد آن فكر نمي كنيد؛ اما ما اينجاييم تا به شما عزيزان بگوييم كه ميزان 
حافظه داخلي بسيار اهميت دارد و چيز ديگري كه بيش از آن مهم است، 
ميزان حافظه رم است زيرا اين فضاي رم است كه به شما تجربه اي روان از 

كار با گوشي هديه مي كند. 
  سیســتم عامل: در اين بخش محدوديت هايي وجود داردمثلا اگر 
 ios بخواهيد به سمت برند اپل برويد تنها يک انتخاب پيش رو داريد آن هم
است و اين يک محدوديت واقعي است اما اگر قرار باشد ويندوز 8 يا اندرويد 
را به عنوان سيســتم عامل انتخاب كنيد، گزينه هاي پيش رويتان بسيار 
زياد و متنوع است البته در بين اين دو نيز اندرويد با قدرت بيشتري ظاهر 
شده است. با تمام اين حرف ها نمي توان از بلک بري و اوبونتو نيز كه كاربران 
ويژه خود را دارند، حرفي به ميان نياورد  اما باز هم آنچه در بازار و واقعيت 

همچنان قدرت را در دست دارد، اندرويد است.

راهنما راهکار

همه مــا در طول مــدت زندگي مان كــم و بيش با 
چالش هاي متفاوتي روبه رو مي شويم. اغلب افراد در 
مقابله با مشكلات زندگي سردرگم مي شوند و اعتماد 
به نفس خود را از دســت مي دهند. اين مشــكلات 
مي توانند در زندگي شخصي يا كاري شما به وجود 
بيايند. افراد هنگام مواجه شــدن با مشكلات، سعي 
مي كنند از آنها فرار كنند تا واقعيت را بپذيرند. فرار از 
مشكلات بدترين كاري است كه مي توانيد انجام دهيد. 
تنها راه عبور، روبه رو شدن با آنهاست. در اين جا سه 

راهكار براي شما در اين زمينه ارائه مي شود. 

  1- بیش از حد واکنش نشان ندهید
عكس العمل بيش از حد به مشــكلات مي تواند 

منجر به اتخاذ تصميمات نادرســت شود. زماني 
كه شما درگير احساسات شديد مي شويد و در آن 
زمان براي موضوعي تصميم مي گيريد، به سبب 
اينكه منطق در ايــن تصميم گيري دخيل نبوده 
است در آينده پشيمان خواهيد شد. از اين به بعد 
زماني كه با يک مشكل برخورد كرديد از گرفتن 
تصميم در لحظات اول خودداري كنيد و زماني كه 

آرام شديد به حل آن بينديشيد. 

 2- واقعیت زمان حال را بپذیرید
همه چيز را همان گونه كه هست، بپذيريد. خيلي 
از افراد سعي مي كنند تا اشخاص يا وضعيت هاي 
موجودي را كه مطابق ميل شــان و تحت كنترل 

آنها نيستند را تغيير دهند و زماني كه نمي توانند 
به هدف خود برسند، احساس بدبختي مي كنند. 
ســعي كنيد با واقعيــت روبه رو شــويد و آنچه 
هســت را بپذيريد تا بتوانيد درباره آن به درستي 

تصميم گيري كنيد. 

 3- دیگران را مقصر ندانید
بعضي افراد عادت دارند اشتباهات خود را به گردن 
ديگران بيندازند و ديگران را مسئول مشكلاتشان 
بداننــد اما بهتر اســت به اصــلاح كارهاي خود 
بپردازيد چون مقصر دانستن ديگران تنها باعث 
پراكنده شدن افراد از اطراف شما مي شود نه حل 

مشكلات.

عبور از مشكلات زندگي

بر اساس تحقيقات جديد مغز نوزادان فقط لحظات شــاد را به خاطر می آورد. 
به گزارش ايسنا منطقه خراسان، محققان دانشگاه بريگهام يانگ كشف كردند 

كودكان بيشتر آنچه موجب احساسات خوب می شود را به ياد دارند.
محقق اين تحقيق راس فلوم، اســتاد روانشناسی دانشگاه بريگهام يانگ اظهار 
كرد: افرادی كه بر روی مغز نوزادان تحقيق می كنند به تفاوت بين تاثير احساس 
توجه دارند اما در حال حاضر برای اولين بار چگونگی شكل گيری اين احساسات 

و تاثيرات آن در حافظه كودكان را مورد بررسی قرار داديم.
وی و همكارانش حركت چشــمان نــوزادان پنج ماهه كــه در جلوی صفحه 

نمايش رايانه كه شخصی با صدای شــاد و يا عصبانی صحبت می كرد را مورد 
 بررســی قرار دادند. كودكان با قرار گرفتن در برابر هر صدا واكنش ســريعی

 نشان دادند.
محققان برای بررسی بيشتر با هر يک از صداها اشكالی را برای كودكان به نمايش 
گذاشــتند و بعد از بررسی حركات چشــم دريافتند كودكان اشكال مربوط به 
صداهای مثبت را به خاطر دارند. وی در ادامه افزود: ما معتقديم تاثيرات مثبت 
بر سيستم توجه و برانگيختگی كودک موثر است و با ارتقاي اين سيستم ما قادر 

به تقويت پردازش الگوهای هندسی در حافظه كودک خواهيم بود.


